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Новоизабрани одборни-
ци Скупштине општи-
не Чајетина су на својој 

конститутивној седници 
13.јуна поново указали пове-
рење Милану Стаматовићу, 
коме је то шести узастопни 
мандат на челу ове локалне 
самоуправе. 

Након представљања из-
вештаја о спроведеним из-
борима, одборницима су по-
тврђени мандати, а затим су 
одборници положили заклет-
ву. У овом сазиву 19 одборни-
ка има листа ''Милан Стамато-
вић – Здрава Србија'', четири 
одборника листа ''Александар 
Вучић–Чајетина сутра'', док 
осам одборника има Група 
грађана ''Наши људи за наше 
место– Марко Пантовић''.

За председника Скупшти-
не општине Чајетина иза-
бран је Арсен Ђурић (ЗС), 
који је и до сада вршио 

ту функцију, а за замени-
ка председника скупшти-
не Славко Пантовић (ПУПС). 
За секретара скупштине по-
стављен је Предраг Јокић, за 
заменика секретара Анђели-
на Алексић. 

На предлог председни-
ка општине Чајетина Ми-
лана Стаматовића, за заме-
ника председника општине 
изабран је Зоран Удовичић 

(ЗС). Изабрани су и чланови 
Општинског већа у новом са-
зиву и то: Горица Мијаило-
вић (ЗС), Слађана Вуловић 
(ЗС), Александар Илић (ЗС), 
Милован Божић (ЗС) и Ми-
рослав Туцовић (ЗС).

Након одржане консти-
тутивне седнице локал-
не скупштине, председник 
општине Чајетина Милан 
Стаматовић је рекао да му је 

''шести мандат на позицији 
председника општине сигур-
но велика одговорност, част 
и задовољство, а уједно и за-
хвалност бирачима општине 
Чајетина који су препозна-
ли напоре и општи интерес 
у раду локалне самоуправе 
и тима који дужи низ година 
ради на развоју, изградњи и 
демократизацији општине 
Чајетина и целе Србије“.

Стаматовић је додао да 
је ''Здрава Србија, као поли-
тичка партија регионалног 
карактера, мало заступље-
на у западним деловима Ср-
бије'' и да се нада да ће се 
''подршка коју сада имамо 
у Чајетини и Златиборском 
округу применити и на оста-
ле делове Србије и да Здра-
ва Србија у неком наредном 
периоду може да буде реле-
вантан политички фактор у 
целој Србији''. 

КОНСТИТУТИВНА СЕДНИЦА СО ЧАЈЕТИНА  
НАКОН ПОБЕДЕ ЗДРАВЕ СРБИЈЕ НА ЛОКАЛНИМ ИЗБОРИМА

ШЕСТИ УЗАСТОПНИ МАНДАТ  
МИЛАНА СТАМАТОВИЋА  

НА ЧЕЛУ ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА
Стаматовић: ''Шести мандат на позицији председника општине сигурно је велика одговорност, 

част и задовољство, а уједно и захвалност бирачима општине Чајетина који су препознали  
напоре и општи интерес у раду локалне самоуправе и тима који дужи низ година ради  

на развоју, изградњи и демократизацији општине Чајетина и целе Србије''

ТЕМА БРОЈА

Свим грађанима општине Чајетина, једне од нају-
спешнијих локалних самоуправа у Србији, честитам 
општински празник. Са жељом да нас добробит и међу-
собно разумевање увек прате, а да у стварању напре-
дујемо. Сигуран сам да ћемо и у наредном периоду раз-
вијати нове пројекте за добробит мештана, наших 
драгих гостију и многобројних пословних партнера.

Председник Општине 
Милан Стаматовић
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Поводом Дана општине 
Чајетина, Арсен Ђурић, 
председник Скупштине 

општине Чајетина изразио 
је задовољство оствареним 
резултатима дугогодишњег 
преданог рада, истакавши 
да ће се руководство локал-
не самоуправе окренути ка 
будућим пројектима, али уз 
захвалност за недавну из-
борну потврду народног по-
верења.

- Као председник Скуп-
штине општине Чајетина 
указао бих на вишегоди шње 
предано деловање ове скуп-
штине. Радећи врло ефикас-
но она је усвајала одлуке, 
планове, акта и докумен-
те значајне за реализацију 
кључних пројеката који су 
донели експанзију развоја 
читаве наше општине.

Мноштво важних обје-
ката и постројења за опште 
добро, вредних инфраструк-
турних подухвата, настало је 
на овом подручју улагањима 
локалне самоуправе, након 
што је скупштина утврдила 
планове, услове и средства 
за њихову реализацију. По 
тим остварењима општина 
Чајетина је постала препо-

знатљива у западној Србији 
и на том развојном путу ис-
трајаћемо и у наредном пе-
риоду. Пред нама је период 
нових подухвата и наставак 
развоја уз помоћ државе - 
поручио је Ђурић.

- У нашем крају од давни-
на кажу да је највећа вред-
ност радити за добро људи, 

за бољитак народа. То је и 
наша мисија којом се у ру-
ковођењу општином држимо 
већ пуне две деценије.

Наравно, све не бисмо 
могли да постигнемо сами. 
Зато смо захвални на  под-
ршци сарадника и прија-
теља и помоћи да наше за-
мисли претворимо у дело, 

поштујући захтеве времена 
у коме живимо, али и вред-
ности предака.

И ове године, поводом 
Дана општине Чајетина, на-
грађени су колективи и поје-
динци који су својим радом 
и залагањем дали допринос 
нашем развоју.

НАЈВЕЋА ЈЕ ВРЕДНОСТ РАДИТИ ЗА ДОБРО НАРОДА

Дугогодишњи ефикасан рад  
Скупштине општине Чајетина

У К У П А Н   И З В Е Ш Т А Ј 
О РЕЗУЛТАТИМА ИЗБОРА ЗА ОДБОРНИКЕ 

СКУПШТИНЕ ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА
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МИЛАН СТАМАТОВИЋ – 
ЗДРАВА СРБИЈА   

АЛЕКСАНДАР ВУЧИЋ – 
ЧАЈЕТИНА СУТРА

ГРУПА ГРАЂАНА – 
НАШИ ЉУДИ ЗА НАШЕ МЕСТО – 
МАРКО ПАНТОВИЋ
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Члан 1.
Овом одлуком додељују  се награде појединцима и орга-

низацијама, за изузетне резултате  и достигнућа у привреди, 
друштвеним делатностима и другим  областима јавног жи-
вота, који су значајни за Општину Чајетина  и њене грађане.

Члан 2.
Општинска награда ''Златиборска повеља'', ДОДЕЉУЈЕ СЕ:
1. Хотел „BOR by Karisma“ Златибор и
2. Редитељ Емир Кустурица.

Члан 3.
Плакета ''Димитрије Туцовић'', ДОДЕЉУЈЕ СЕ:
1. Црквена општина Чајетина из Чајетине,
2. Душко Миленковић из Београда,
3. Милеса Чугуровић из Сирогојна,
4. ОШ „Миливоје Боровић“ из Мачката,
5. Марко Џамбасовић из Чајетине,
6. Драгош Токовић из Јабланице и
7. Удружење ватерана 53. граничног батаљона.

Члан 4.
Похвалнице  се  додељују  свим свршеним ученицима ос-

новних и  средње школе на територији  Општине  Чајетина, 
као и свршеним ученицима средњих школа на територији 
Републике, који имају пребивалиште на територији Општине 
Чајетина, добитницима дипломе ''Вук Караџић'' и то:

Основна школа „Димитрије Туцовић“ Чајетина
1. Лекић Петар – ђак генерације и носилац дипломе „Вук 

Караџић“ 
2. Вилотијевић Вукашин – носилац дипломе „Вук Караџић“
3. Вуловић Вања – носилац дипломе „Вук Караџић“
4. Ђуровић Новак – носилац дипломе „Вук Караџић“
5. Пишчевић Стефан – носилац дипломе „Вук Караџић“
6. Скорковић Катарина – носилац дипломе „Вук Караџић“
7. Митић Милош – носилац дипломе „Вук Караџић“
8. Шућуровић Михаило – носилац дипломе „Вук Караџић“
9. Бућић Јана – носилац дипломе „Вук Караџић“
10. Средојевић Вук – носилац дипломе „Вук Караџић“
11. Ковачевић Стефан – носилац дипломе „Вук Караџић“
12. Васић Моника – носилац дипломе „Вук Караџић“

Основна школа „Миливоје Боровић“ Мачкат
1. Бућић Никола – ђак генерације и носилац дипломе 

„Вук Караџић“
2. Гукић Јана – носилац дипломе „Вук Караџић“ 

Основна школа „Саво Јовановић Сирогојно“ Сирогојно
1. Петровић Андријана – ђак генерације 
Ужичка гимназија
1. Пипловић Сара – носилац дипломе „Вук Караџић“
2. Поповић Огњен – носилац дипломе „Вук Караџић“
Економска школа Ужице
1. Спасојевић Марта – носилац дипломе „Вук Караџић“
Угоститељско-туристичка школа Чајетина
1. Павловић Павле – ђак генерације и носилац дипломе 

„Вук Караџић“
Добитницима похвалнице припада златник и 10.000,00 

динара 

Члан 5.
Признање „Зоран Тмушић – за људскост и хуманост у теш-

ким временима“, додељује се Боси Росић из Златибор.
Добитнику овог признања припада и новчана награда у 

износу од  30.000,00 динара.

Члан 6.
Двадесет два ( 22) ученика основних и средњих школа 

са пребивалиштем на територији  општине Чајетина који 
су освојили једно од прва три места на републичком такми-
чењу у школској 2023/2024 године и два ( 2) ученика која су 
проглашени за Спортисте године припада новчана награда   
у  износу од 30.000,00 динара,  а тринаест ( 13) ученика који 
су учествовали на републичким такмичењима припада нов-
чана награда   у износу од 15.000,00 динара.

Члан 7. 
Награде додељене по овој одлуци уручиће добитницима 

председник општине на свечаној седници која се одржава, 
30. јуна 2024.године.

СКУПШТИНА ОПШТИНЕ  ЧАЈЕТИНА
Број: 02-94/2024-01 од 24.06.2024. године

ПРЕДСЕДНИК
Скупштине општине,

Арсен Ђурић

Одлука о додељивању награда  
и признања Општине Чајетина  

у 2024. години
На основу члана 10. Статута Општине Чајетина  ('' Службени лист општине Чајетина '' , број 2/2019 ) и  члана 2. Одлуке о 

установљењу  награда и признања Општине Чајетина ('' Општински службени гласник '' , број 10/95 ), Скупштина  општине  
Чајетина , на седници одржаној 20. јуна 2024.године, донела је

ОДЛУКУ
О ДОДЕЉИВАЊУ НАГРАДА И ПРИЗНАЊА 

ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА У 2024. години
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Током претходне године 
ЈКП ''Водовод Златибор'' 
остварио је изузетне 

пословне резултате. То се, 
пре свега, односи на 25 км 
новоизграђене водоводне и 
3,5 км нове канализационе 
мреже, као и на преко 3.200 
нових корисника са који-
ма је у претходној години 
склопљен уговор о снабде-
вању. На исти начин радови 
су настављени у овој години. 
Летње врућине нису поре-
метиле планове и радови се 
одвијају несмањеним интен-
зитетом на више локалитета. 
Приоритет је, свакако, наста-
вак радова на изградњи во-
досистема ''Сушичка врела''. 
До сада је постављено око 
8,5 км дуктилних цеви, што 
је половина комплетне ли-
није. Имајући у виду да је ге-
ологија остатка трасе доста 
повољнија за рад, очекује-
мо да се радови одвијају још 
брже него до сада. 

Такође, настављени су 
радови и у осталим месним 
заједницама широм наше 
општине. У МЗ Шљивови-
ца, у засеоку Делићи, завр-
шена је изградња буштине 
дубине 135 метара и издаш-
ности два литра у секунди. 
Упоредо са бушотином из-
воде се радови на изградњи 
резервоара, као пратеће ин-
фраструктуре, као и ископ и 
постављање секундарне во-

доводне мреже. Очекујемо 
да радови ускоро буду гото-
ви, а становници тог засео-
ка прикључени на новоиз-
грађену водоводну мрежу.

Радови су завршени и у 
Љубишком засеоку Смиљан-
ско брдо. Постављен је ре-
зервоар, мрежа је пуштена 
у функцију и већ се прикљу-
чују први корисници. Радо-
ви се одвијају и у Гостиљу, 
тачније у Доњој мали, где 
је водоводна мрежа завр-
шена и пуштена у функцију 
пре летњих месеци и висо-

ких температура. У Сиро-
гојну је у току замена ста-
рих азбестних водоводних 
инсталација. До сада је ре-
конструисано скоро три 
км инсталација. Такође, у 
функцију је стављен и из-
вор Стаматско врело, чиме 
је у систем за прераду воде 
Змајевац убачено додат-
них 1,5 литара воде у секун-
ди. Тиме ће грађани који се 
снадбевају са овог водоси-
стема добити додатну сигур-
ност у снабдевању водом.

У Чајетини је завшена 
реконструкција линије која 
спаја резервоаре Ћетен и 
Бадњи до. Упоредо се ради и 
реконструкција бочних кра-
кова, што је резултирало ре-
шавањем проблема слабог 
притиска воде. Са овим ак-
тивностима ће се наставити 
и даље, а све у циљу трајног 
побољшања квалитета во-
доснадбевања становника 
Чајетине.

Приводе се крају радо-
ви на мрежи и резервоару 
Кобиља глава, чиме ће овај 
део Златибора, заједно са 
Рибницом, бити у потпуно-
сти покривен новом и поу-
зданом водоводном мрежом. 
Тиме ће овај део Златибора 

бити отворен за нове инве-
стиције и даљи развој. Током 
претходне и ове године ре-
конструисана је комплетна 
мрежа у насељу Обудовица, 
а недавно је замењена аз-
бестна инсталација у улици 
Дринске дивизије.

ЈКП ''Водовод Златибор'' 
и КЈП ''Златибор'' су, заједно 
са општином Чајетина, раз-
вили систем пословне сим-
биозе. Наиме, како ће посло-
ве изградње саобраћајница 
у будуће обављати КЈП ''Зла-
тибор'', развијен је систем 
заједничког планирања по-
слова. Тако  ће се на нивоу 
године израђивати планови 
комплетне реконструкције 
саобраћајница, што укљу-
чује нове ивичњаке, коло-
возни застор, али и нове во-
доводне и канализационе 
инсталације. Тиме се гаран-
тује дуже трајање наше пут-
не инфраструктуре.

Претходна и текућа го-
дина су обележене озбиљ-
ним инфраструктурним по-
словима. ЈКП ''Водовод'' ће са 
своје стране, као и до сада, 
настојати да прати развој 
наше општине, као и да иза-
ђе у сусрет захтевима наших 
грађана.

АКТУЕЛНО

ЈКП ''ВОДОВОД ЗЛАТИБОР'' РАДИ ПУНОМ ПАРОМ

Шири се водоводна мрежа у селима  
и прикључују нови корисници 
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У циљу унапређења спо-
р тске инфраструкту-
ре и промоције здра-

вог начина живота, у току 
је изградња два нова спор-
тска терена на две локације 
у насељеном месту Чајети-
на. Ова иницијатива, потек-
ла од локалне самоуправе, 
представља значајан корак 
ка стварању бољих услова 
за рекреативне и професи-
оналне спортисте, као и за 
све грађане који желе да се 
баве физичком активношћу.

На првој локацији, на 
потезу Главица, радови на 
изградњи спортских тере-
на и атлетске стазе на отво-
реном су у завршној фази. 
Овај простор биће мулти-
функционалан, са могућно-
шћу коришћења за разли-
чите спортове, као што су 
фудбал, кошарка и одбојка. 
Изградња пешачке стазе 
која обилази цео овај потез 
и уређење зелене површи-
не су у финалној фази, а овај 
простор служиће као место 
за опуштање и рекреацију 
посетилаца. Поред новоиз-
грађених  терена поставље-
ни су стубови јавне расвете 
и рефлектори за ноћно ос-
ветљење, а инсталиран је и 
видео надзор који ће допри-
нети безбедности деце на 
спортским теренима.Стубо-
ви јавне расвете постављају 

се дуж приступног пута, као 
и дуж целе пешачке стазе.

Упоредо са овим пројек-
том изводе се радови на 

уређењу спортских тере-
на изнад дечијег вртића у 
Чајетини.Терени за кошар-
ку и одбојку пресвучени су 
мултифункционалном под-
логом, а пројекат укључује и 
постављање модерних три-
бина поред постојећег фуд-
балског терена. У непосред-
ној близини кошаркашког 
игралишта осмишљен је и 
са пажњом дизајниран де-
чији забавни парк намењен 
нашим најмлађим суграђа-
нима.Ради лакшег одвијања 
саобраћаја пројектом је пла-
нирана изградња пешач-
ке стазе, односно тротоа-
ра који води ка вртићу, као 
и изградња паркинг просто-
ра изнад самог вртића који 
ће родитељима омогућити 
лакше паркирање при до-
вођењу деце у вртић. Пла-
нира се побољшање јав-
не расвете, уз додатно 
озелењавање и формирање 
дрвореда.

Поменуте радове фи-
нансира Општина Чајетина, 
а изводи их КЈП „Златибор“ 
Чајетина. Очекује се да ра-
дови на обе локације буду 
ускоро завршени, након чега 
ће терени бити свечано от-
ворени. Реализација ових 
пројеката донеће нови им-
пулс за развој спорта и рек-
реације у Чајетини.

ИЗГРАДЊА СПОРТСКИХ ТЕРЕНА НА ДВЕ ЛОКАЦИЈЕ У ЧАЈЕТИНИ

Нови импулс за спорт и рекреацију 
у локалној заједници

АКТУЕЛНО
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Спортски терени код вртића у Чајетини
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Комунално јавно преду-
зеће „Златибор“ Чајети-
на формирало је службу 

Централног информационог 
система (ЦИС) општине Чаје-
тина што представља важну 
прекретницу у напорима за 
унапређење инфраструкту-
ре и услуга које се пружају 
грађанима и гостима општи-
не Чајетина.

„Ова нова служба биће 
веома битна у функциони-
сању како нашег предузећа 
тако и свих наших других 
јавних предузећа, устано-
ва, као и Општинске упра-
ве. У времену када смо раз-
мишљали како да окрпимо 
једну гуму на ФАП-у 13, било 
је просто немогуће замис-
лити да ћемо једнога дана 
имати овакву службу, служ-
бу која је, практично, за 21. 
век“, истакао је директор КЈП 
„Златибор“ Срђан Пантовић.

Оснивањем ове посебне 
службе у оквиру КЈП “Злати-
бор” отишло се корак даље 
и показана је спремност 
Општине Чајетина да транс-
формише  и оптимизује на-
чин рада јавне управе и по-
дигне њену економичност, 
транспарентност и квалитет 
рада на виши ниво.

„Општина Чајетина је 
препознала значај дигита-
лизације и развој модерне 
електронске управе и међу 
првима у Србији почела је 
са применом и интеграцијом 

дигиталних сервиса у јавном 
систему општине Чајетина. 
Пре свега, ЦИС је служба која 
омогућава централизовано 
прикупљање, обраду и ана-
лизу података, што нам даље 
помаже да разумемо потре-
бе заједнице и да реагујемо 
на изазове“ рекао је руково-
дилац Службе ЦИС-а Мирко 
Благојевић.

Кључне области на који-
ма се тренутно ради су 

 Географски информацио-
ни систем (ГИС), апликација 
и интернет решења за елек-
тронску писарницу, кадров-
ску евиденцију, еРадне на-
логе, еСаобраћај (регистар 
возила и механизације, ре-
гистар возача), Пројекат је-
динственог система евиден-
ције радног времена итд.

„У претходном периоду 
смо вршили мапирање ин-
фраструктурних објеката на 

Златибору, радили смо ма-
пирање контејнера и канти, 
система јавне расвете, са-
обраћајне и туристичке сиг-
нализације и активно смо 
радили на конверзији по-
датака Јавног комуналног 
предузећа „Водовод“ и у ин-
теграцији у ажуран инфор-
мациони систем ГИС-а на те-
риторији општине Чајетина. 
Учествујемо и у једном веома 
амбициозном пројекту са Те-
лекомом Србија који се зове 
Смарт сити Златибор, где та-
кође кроз интеграцију број-
них дигиталних сервиса за 
праћење возила, за даљин-
ско очитавање водомера, за 
евиденцију празних паркинг 
места, желимо да Златибор 
ускоро понесе титулу смарт 
ситија“, нагласио је Благоје-
вић.

Захвалио се Општини 
Чајетина и њеном председ-
нику Милану Стаматовићу 
на, како је рекао, „визији и 
на разумевању напора и не-
опходности дигитализације, 
као и на огромној подршци 
у формирању Централног 
информационог система 
Општине Чајетина.“ Такође 
и директору Пантовићу на 
стрпљењу у стварању овог 
система, свим запослени-
ма КЈП „Златибор“ Чајетина 
и члановима свог тима који 
су предано и вредно радили 
на реализацији овог система 
у претходном периоду.

АКТУЕЛНО

Почетак рада службе  
Централног информационог система 

Срђан Пантовић директор КЈП "Златибор" и Мирко Благојевић 
руководилац службе ЦИС-а
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На почетку смо још једне летње 
сезоне на Златибору, за коју се 
очекује да ће бити успешна као 

и претходне. Сви садржаји, хотели, 
апартмански објекти, забавни парко-
ви, купалишта, шеталишта, ресторани 
спремни су да дочекају нову навалу го-
стију. 

За главну сезону се, наравно, оз-
биљно припрема и Туристичка органи-
зација Златибор. Она је протекли пе-
риод искористила за континуирано и 
свеобухватно представљање  најпо-
сећеније српске планине код нас и у 
свету, уз промотивне активности по 
којима предњачи у региону. Свуда су 
потенцијални гости информисани о 
летњој понуди Златибора и поједино-
стима које могу да им користе током 
боравка. 

При томе, нове технологије и сав-
ремене навике туриста који се на мо-
дерне начине (промо филмови, кана-
ли,друштвене мреже, издања) упознају 
са местом где ће да летују, изискују и 
нови приступ у промоцијама. Туристич-
ка организација Златибор томе се на 
време прилагодила и већ направила 
запажен искорак у издавању таквих 
промотивних материјала. 

– Континуирано радимо на промо-
цији Златибора користећи различи-
те медије како би привукли туристе и 
представили све што нуди наш тури-
стички центар. Један од кључних алата 
у овој кампањи су промотивни спотови, 
који на живописан начин приказују све 
аспекте златиборског туризма. Тако, на 
пример, једним од спотова који смо кре-
ирали фокус се ставља на људе Златибо-
ра, вредне и посвећене становнике који 
су стуб нашег туризма. Овај спот при-

казује свакодневни живот Златибораца, 
њихове обичаје, радне навике и госто-
примство које пружају туристима. Људи 
су срце и душа Златибора, без њиховог 
труда и преданости ''златна планина'' не 
би била најпосећенији туристички цен-
тар каква је данас. Спот је осмишљен 
да прикаже аутентичност и топлину ло-
калног становништва, чинећи га незао-
билазним делом туристичког искуства – 
каже за ''Златиборске вести'' директор 
Туристичке организације Златибор Вла-
димир Живановић.

Ваља поменути и промотивни спот 
посвећен гастрономији нашег краја, 
препознатљивој и цењеној широм ре-

гиона. Као прави визуелни ужитак он 
води гледаоца кроз процес припре-
ме традиционалних златиборских 
специјалитета, од одабира најквали-
тетнијих локалних састојака до серви-
рања јела на тањирима гостију. А један 
од најпоноснијих пројеката ТО Злати-
бор је промотивни спот који приказује 
најлепше златиборске пејзаже. Упо-
тпуњен је стиховима Михаила Ћупо-
вића "Пуче зора изнад Златибора" и 
кроз предивне кадрове златиборских 
планина, долина, језера и шума пре-
носи мир и хармонију које Златибор 
пружа својим посетиоцима. Овај спот 
је осмишљен да инспирише гледаоце 
да посете Златибор и доживе те пре-
лепе пејзаже.

Такође, Туристичка организација је 
креирала и серију кратких промо спо-
това, од којих сваки траје по неколи-
ко минута, а намењени су различи-
тим категоријама корисника. Имена 
су им ''Златибор за породице'', ''Зла-
тибор за младе'', ''Златибор за спорти-
сте'', ''Златибор за сениоре'', ''Златибор 
пет френдли дестинација'', ''Пешачке 
стазе'', ''Излети Златибора'', ''Скривени 
Златибор''. Направљене су и својеврсне 
промо разгледнице златиборских хоте-
ла и села. А вредан пажње је и серијал 
емисија под називом ''У загрљају Злати-
бора'' који је представио златиборску 
пијацу, Стопића пећину, водопад у Го-
стиљу, Сирогојно, наше цркве брвнаре 
и друге знаменитости. 

– Међу промотивним садржајима 
којима се поносимо су и штампане пу-
бликације, као и снимљени филмови. 
Недавно смо објавили запажену књигу 
''Златиборе, питај Тару'' у саиздаваштву 
са бајинобаштанском  ТО ''Тара –Дри-
на'' и ЈП ''Национални парк Тара''. А у 
2023. години, поводом јубилеја 130 го-
дина организованог туризма на Злати-
бору, издали смо  монографију на 157 
страна под називом "Златибор - пла-
нина, краљица природе''. Истим пово-
дом настао је и наш вредан докумен-
тарно-играни филм ''Златибор планина 
богова'' који је, да подсетим, побрао 
симпатије публике и фестивалске на-
граде. Наш став је да људе увек и на ин-
тересантне начине треба упознавати 
са лепотом и понудом туристичког ме-
ста, јер то, како су показала наша ис-
куства, повећава њихову заинтересо-
ваност да посете добро представљену 
дестинацију – закључује Владимир Жи-
вановић.

ТУРИСТИЧКА ОРГАНИЗАЦИЈА ЗЛАТИБОР У СУСРЕТ ЛЕТЊОЈ СЕЗОНИ

Промо спотови и емисије инспирација 
гостима да дођу на Златибор 

ТУРИЗАМ

Владимир Живановић, директор ТОЗ-а
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Како изгледа незабо-
равно лето на плани-
ни сазнаће посетиоци 

''Голд гондоле'' која је при-
премила разноврсне садр-
жаје за предстојећу сезону. 
Здраве навике, спортске ак-
тивности, забавно-едука-
тивне радионице, адрена-
лин, модна ревија, биоскоп 
на отвореном, музичке ма-
нифестације и остали са-
држаји обогатиће боравак 
сваког модерног туристе на 
Златибору. У сусрет лету, на 
међустаници зкатиборске 
гондоле одржане су ''Тра-
диционалне игре'' у којима 
су уживали малишани, као 
и ''Шетња за здравље'' у са-
радњи са ужичким Саветова-
лиштем ''Јефимија''.

''(Д)оживи ритам лета'' 
порука је летњег програ-
ма који је припремио тим 
ЈП ''Голд гондола Златибор'' 
пажљиво ослушкујући по-
требе и жеље туриста. Сва-
ког дана, од 12 до 14 часова, 
у понуди ће бити бројне бес-
платне активности. 

Уз поруку ''Гондола је 
здрава навика'', понедељком 
ће посетиоци моћи да нау-
че све о балансу здраве 
исхране и вежбама у приро-
ди, а инструкције ће пружа-
ти стручни тим из Специјал-
не болнице ''Чигота''. Уторак 

ће се одвијати ''У загрљају 
природе'' када ће љубитељи 
адреналинских спортова 
моћи да се опробају у пара-
глајдингу, а све то у лепом 
планинском пејзажу у око-
лини Рибничког језера. Сре-
да и четвртак су резервиса-
ни за децу и све који се тако 
осећају, а на располагању 
ће бити креативне радиони-
це осмишљене тако да под-
стичи развој маште, креа-
тивности, као и когнитивних 
и моторичких способности. 
''Happy hour - Happy Friday'' 
је назив садржаја плани-
раног за сваки петак током 

лета када ће путници моћи 
бесплатно да опробају веш-
тину концентрације уз стре-
личарство, а малишани ће 
се највише обрадовати тју-
бингу.

Креативна радионица 
''Четкица и чашица'' брзо је 
постала једна од омиљених 
комерцијалних активности, 
па ће и ове сезоне бити у по-
нуди сликање на платну уз 
укусне напитке из ''Гондола 
бара'' и најлепши поглед са 
врха Торника.

Биоскоп на отвореном 
је прошлог лета приву-
као велику пажњу и инте-

ресовање, па ће и ове се-
зоне на међустаници бити 
одржана пројекција неко-
лико филмова уз ноћну во-
жњу и уживање у бајкови-
том планинском амбијенту 
и мирис боровине. Посебна 
атракција и иновација ове 
године биће модна ревија 
''Be natural, be beatiful, be 
you'' на којој ће бити пред-
стављена најновија колек-
ција ''Ресорт 2025'' нашег 
познатог дизајнера Игора 
Тодоровића, као и аутентич-
на козметичка линија при-
родних производа ''Des Vaux 
Cosmetiques''. У плану су и 
музичке манифестације, по-
зоришне представе, вођене 
бициклистичке туре, као и 
други садржаји који ће бити 
додатно изненађење током 
летњих месеци. Једно је си-
гурно, гондола није више 
само вожња, већ савремени 
концепт туризма и туристич-
ка дестинација на којој на-
стају незаборавне успомене.

Повратак у детињство 
какво је некада било

Као што су путници до 
сада навикли, ова туристич-
ка атракција континуира-
но промовише савремени 
концепт боравка у природи 
комбинујући забаву и едука-
цију. Кликери, ластиш, јањи-
не само су неке од игара које 

ТУРИЗАМ

ЛЕТЊИ САДРЖАЈИ НАЈДУЖЕ ПАНОРАМСКЕ ЖИЧАРЕ  

(Д)оживи ритам лета  
на златиборској ''Голд гондоли''
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су открили малишани током 
радионице ''Традиционал-
не игре – Како су се играли 
наши родитељи'' одржаној на 
међустаници ''Голд гондоле'', 
а у сарадњи са Едукативном 
Развионицом. Иако припа-
дају дигиталној генерацији, 
која је навикла на разне ау-
дио-визуелне ефекте, ра-
дост и еуфорија нису изоста-
ли јер неке вредности никада 
не губе свој сјај. Време за по-
родицу и заједништво увек 
мора да постоји, а управо те 
вредности гондола баштини 
кроз иновативне садржаје 
на отвореном позивајући на 
дружење и уживање у тренут-
ку. Учествујући у овим игра-
ма деца су открила нови на-
чин забаве у природи који је 
био карактеристичан за пе-
риод од пре неколико деце-
нија развијајући успут машту 
и моторику. Док су деца са ра-
дошћу убацивала кликере у 
рупу и прескакала ластиш, 
њихови родитељи су се са но-
сталгијом присећали свог де-
тињства и успомена на школ-
ске дане.

Гондола се труди да кроз 
своје активности промови-
ше здраве облике забаве у 
природи, нарочито оне које 
су намењене деци и поро-
дицама. Свакодневица је 
постала превише ужурбана 

и не оставља много просто-
ра за повратак некадашњим 
вредностима.

Модерна технологија и 
савремен концепт живо-
та има своје предности, али 
човек ће увек имати потре-
бу да буде у контакту са при-
родом. Овакав вид забаве 
на гондоли инспирише по-
сетиоце да се одморе од па-
метних телефона, екрана и 
''скроловања'' нудећи стиму-
лативни простор за повра-
так природи.

''Шетња за здравље'' као 
превенција и едукација

''Шта ћете данас уради-
ти за своје здравље?'', уједно 
је слоган и порука ''Шетње 
за здравље'' која је одржа-
на на међустаници пово-
дом маја месеца здравља на 
''Голд гондоли'' у сарадњи са 
ужичким Саветовалиштем 
''Јефимија''. Избалансирана 
исхрана, физичка активност 
и ментално здравље биле су 
главне теме овог догађаја 
на коме су учеснице усвоји-
ле корисне информације и 
савете за лепши и квалитет-
нији живот. Шетњу је води-
ла Светлана Благојевић, во-
дич програма ''Златиборске 
шетње''.

Промоција здравих сти-
лова живота је постала 
саставни део пословања ЈП 

''Голд гондола Златибор'' чија 
траса је идеална локација за 
рекреацију и опоравак. Учес-
ници су прошетали у дужини 
од око три километра, поред 
Рибничког језера, уживајући 
у несвакидашњем планин-
ском пејзажу и дружењу.

''Ми се трудимо да током 
целе године подижемо свест 
о важности здравља, борав-
ка у природи и међусобне са-
радње и партнерства и свега 
онога што често заборавимо 
или узимамо здраво за гото-
во. Наше је задовољство што 
имамо прилику да будемо 
организатори спајања група 
свих генерација и удружења 
из различитих области. Кроз 
ову акцију желимо да уна-
предимо свест о менталном 
и физичком здрављу, као и 
да водимо рачуна о превен-
тиви која је много важна. 
Битно је да будемо свесни 
да смо у прилици да спречи-
мо настанак болести на вре-
ме. Ово је само једна у низу 
активности у овој години и у 
нашој даљој заједничкој са-
радњи'', поручила је дирек-
торка ЈП ''Голд гондола Зла-
тибор'' Бојана Божанић.

Шетња је једноставна 
физичка активност са број-
ним благотворним ефектима 
на здравље, а могу је прак-
тиковати све генерације 

сходно свом темпу. Они који 
се придруже шетњи уживају 
у читавом низу погодности 
укључујући повећану конди-
цију, побољшано располо-
жење и повећану друштве-
ну интеракцију са другим 
људима и локалном околи-
ном. Учешће је бесплатно и 
не захтева посебну опрему, 
што га чини идеалним начи-
ном за свакодневну актив-
ност.

''Захваљујем се 'Голд гон-
доли' са којом већ трећу го-
дину сарађујемо, радимо на 
превентиви и заједничким 
задацима на унапређењу 
здравља жена. Уживале смо 
у рекреативној шетњи до 
Рибничког језера, а после 
тога смо радиле вежбе исте-
зања, добиле смо савете за 
здравље и о исхрани и по-
делиле смо сазнања о мен-
талном здрављу'', рекла је 
председница ужичког Саве-
товалишта за жене са инва-
лидитетом оболеле од рака 
дојке ''Јефимија'' Славица 
Симић.

Шетњи за здравље су 
се придружули ученици из 
Угоститељско-туристичке 
школе из Чајетине којима је 
подељен едукативни мате-
ријал како би њихове мајке у 
право време отишле на пре-
вентивни преглед.

ТУРИЗАМ
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''ЗЛАТИБОРСКИ ЕКО АГРАР''

Низ пословних актив-
ности предузето је и 
током јуна у ''Злати-

борском еко аграру''. Уз по-
духвате у оквиру Агротех-
ничког центра и ''машинског 
прстена'', доделу субвен-
ција пољопривредницима 
и примену нових метода на 
огледним пољима, пажњу 
привлачи значајна награ-
да додељена овом привред-
ном друштву за развој пољо-
привреде.

Реч је о признањима која 
су 5.јуна, поводом Светског 
дана животне средине,  до-
делили Програм Уједиње-
них нација за развој (УНДП), 
Министарство заштите жи-
вотне средине и Делегација 
ЕУ. ''Златиборски еко аграр'' 
награђен је признањем за 
пројекат ''Млекомат за про-
дају органског пастеризо-
ваног млека са Златибора'', 
којим је, како је образложе-
но, дат посебан допринос 
спровођењу ''Зелене аген-
де'' у Србији.У име ''Злати-
борског еко аграра'' награ-
ду је примио директор овог 
привредног друштва Марко 
Марић.

Тој свечаности прису-
ствовале су и високе звани-
це, међу којима министарка 
заштите животне средине 
Ирена Вујовић, шеф деле-
гације ЕУ у Србији Емануел 
Жофре, амбасадорка Швед-
ске Аника Бен Давид и амба-
садор Швајцарске Урс Шмид, 
шеф представништва ЕИБ за 

Западни Балкан Але-
сандро Брагонци и 
стални представ-
ник УНДП-а Јакуп 
Бериш. 

Кад је реч о 
субвенција-
ма за пољо-
привредни-
ке са подручја 
општине Чаје-
тина, почеле 
су исплате за 
први јавни позив 
који је трајао од 
15. марта до 15. 
априла текуће 
године. Укуп-
но је било подне-
то 367 захтева за че-
тири мере: увећање стада 
из сопственог запата, под-
ршка младима, прерада на 
газдинствима и инвестиције 
у физичку имовину, што је 
обухваћено овим јавним по-
зивом. За тај позив биће ис-
плаћено укупно око 34,2 ми-
лиона динара. Такође, у току 

су још два јавна пози-
ва: за кредитну под-
ршку, који је распи-
сан 28. маја и траје 
до 1. августа, као и за 

подстицаје у орган-
ској произ-
водњи, који 
траје од 15. 

јуна до 1. авгу-
ста. Нови јав-
ни позив ће 
бити у сеп-

тембру 2024. 
године.

Познато је 
да Агротехнич-
ки центар, огра-

нак ''Златибор-
ског еко аграра'', врши 

комплетну услугу припре-
ме кабасте сточне хране за 
потребе пољопривредних 
произвођача са територије 
општине Чајетина. Сада вла-
да све веће интересовање 
пољопривредних произ-
вођача за услуге Агротех-
ничког центра, што оправ-

дава постојање ''машинског 
прстена'' који је јединствен 
у Србији. 

Поред реченог, ради се 
и на иновацијама корисним 
за наше пољопривредни-
ке. ''Златиборски еко аграр'' 
располаже са око три хек-
тара обрадиве површине 
за потребе огледних поља 
на катастарским општина-
ма Крива Река и Мешник. У 
сарадњи са професорима 
са Института за крмно биље 
Крушевац узети су узорци 
са ових огледних поља који 
ће даље служити за инфра-
црвену НИР спектроскопију, 
која се користи за анали-
зу садржаја кабасте хране у 
сточарству. НИР спектроско-
пија је техника са све већом 
применом за брзу и непо-
средну анализу хемијског 
састава узорака хране за 
стоку, укључујући кабасту 
храну попут сена, силаже и 
сточног брашна. Користећи 
НИР технологију, овај ана-
лизатор може идентифико-
вати и квантификовати раз-
личите компоненте у храни 
за стоку, као што су влакна, 
протеини, масти, шећери и 
минерали. То омогућава оп-
тимизацију исхране стоке 
ради добијања избаланси-
ране исхране са циљем по-
бољшања перформанси и 
здравља животиња. Плани-
рано је да овај апарат од је-
сени буде на располагању 
нашим произвођачима.

АКТИВНОСТИ ЗЛАТИБОРСКОГ ДРУШТВА ЗА РАЗВОЈ ПОЉОПРИВРЕДЕ 

Међународно признање ''Еко аграру'' 
за млекомат са органским млеком
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Преподневног 14. јуна 
главна улица у Чајети-
ни беше скоро празна, 

јер су се и млади и стари оку-
пили у Великом парку на Еко 
вашару који већ седам го-
дина организује Еко- школа 
''Димитрије Туцовић''. 

Већ на почетку шеталиш-
не стазе у Великом парку 
наилазимо на гужву, ослуш-
кујемо веселу грају која сти-
же са многобројних штан-
дова на којима деца из ОШ 
''Димитрије Туцовић'', са дру-
гарима који су им се придру-
жили из матичних школа из 
Сирогојна и Мачката, нуде и 
продају своје рукотворине 
начињене од рециклираних 
и природних материјала. 

Први штанд припада ко-
рисницима Дневног боравка 
за децу са посебним потре-
бама ''Зрачак''. О њима здуш-
но брину запослени у овом 
дневном боравку, а дефек-
толог Жељана Јакшић нам 
прича колико су се ''зрач-
ковци'' припремали за овај 
догађај. – Они су се на кре-
ативним радионицама при-
премали већ дужи период. 
Правили су украсне вазе и 
цвеће, украсне кутије од 
различитих материјала (пла-
стике и слично) који се могу 
рециклирати. Цртали смо и 
украшавали слике. Заједно 
смо све радили са ученици-
ма-волонтерима из чајетин-
ске школе. Већ на почетку 
вашара продали смо скоро 
половину производа. Новац 
ћемо искористити за мате-
ријал за рад који нам је по-

требан – каже Жељана.
На следећем штанду уче-

нице седмог разреда Радојка 
Луковић и Тијана Лазовић са 
својим другарима нуде ша-

ренило рукотворина. – Ово 
смо правили на ликовном, 
а учествовало је доста деце, 
од петог до осмог разреда. 
Правили смо украсе од пу-

жевих кућица, бојили тег-
лице, правили свешчице од 
папира и дрвених корица... 
Свиђа нам се што се ово пра-
ви од природних материјала, 
и може се рециклирати. На 
тај начин помажемо и нашој 
планети. Новац ће се иско-
ристити за реализацију ђач-
ке екскурзије – казују оне.

У сусрет нам иде деча-
чић, нудећи глинене посуде 
за разне намене. – Ја сам Ди-
митрије Вирић из ОШ ''Дими-
трије Туцовић''. Ово су радо-
ви које смо углавном сами 
правили. Ми нудимо, а људи 
купују. Свиђа ми се вашар јер 
баш има занимљивих ствари 
које су се деца потрудила да 
направе.

У гужви пролазника, про-
налазимо и координаторку 
Еко-школе Зорицу Мило-
сављевић. – Еко вашар је ре-
ализација Пројектног дана 
Еко-школе. На овај начин ми 
укључујемо скоро све запос-
лене и све ученике да пока-
жу неке вештине, да од нечег 
старог направе нешто ново, 
а да стекну и предузетнич-
ке вештине. Такође, има до-
ста домаћих колача, природ-
них сокова, па Еко вашар све 
више поприма особине пра-
вог сајма. Никад није више 
било ни ђака, ни локалног 
становништва него данас! 
Ово прераста у прави локал-
ни догађај. То нам даје  зада-
так да се мало другачије ор-
ганизујемо следећег вашара, 
да додамо неку новину.

Учитељица у пензији 
Анка Џамбасовић била је у 

ПРОМОЦИЈА ЕКОЛОГИЈЕ У ЧАЈЕТИНИ НА НЕСВАКИДАШЊИ НАЧИН

Шаренило дечјих рукотворина 
на Еко вашару

ЕКОЛОГИЈА
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прилици да учествује у при-
премама првих еко вашара, 
а овога пута је у улози баке 
дошла да подржи своје уну-
ке, али и вредне ђаке. Каже 
са осмехом да су деца толико 
маштовита, да је тешко оду-
прети се жељи да се на сва-
ком штанду нешто не купи.

Средњошколци су , та-
кође, овде. Лена Јеремић и 
Сања Војиновић нам при-
чају: – Ми смо на вашару уче-
ствовали још кад смо били 
у основној школи, па то на-
стављамо и сада. Ово је ујед-
но и подстицај на дружење 
свих генерација, а не само 
деце из једног одељења или 
одређене групе. Добро је што 
се промовише екологија, од-
носно очување средине, а то 
је битно и за нашу општи-

ну пошто је једна од ретких 
еколошких општина у Ср-
бији. Драго нам је што се они 
залажу за нашу средину, за 
наш простор, који ће на крају 
крајева и остати нама – каже 
Лена, а Сања додаје: – Ми смо 
се припремали последње три 
недеље са својим разредним 
старешинама за овај догађај. 
Правили смо, углавном, суве-
нире. Доста тога смо прода-
ли, а мислим да ћемо до краја 
вашара успети да распрода-
мо све.

Из Сирогојна ђаци уче-
ствују редовно на Еко ва-
шару. Кажу да им је јако за-
нимљиво овде јер има пуно 
деце, пуно дружења, доста 
штандова са различитим 
стварима. Теодора Стојано-
вић и Маријана Ковчић су 

расположене да нам кажу 
нешто о свом школском 
штанду. – Ми смо правили 
ствари за кућну употребу, а 
нешто су и украси од папира, 
пластике, дрвета... Средства 
су намењена за школски из-
лет или екскурзију. 

У организовање Еко ва-
шара укључила су се и јавна 
предузећа и установе. Стал-
ни партнер је КЈП ''Злати-
бор'' које је на вашар доне-
ло информативни штанд за 
којим су деца из еко-секције 
са маскотом, а задатак им 
је да своје суграђане и вр-
шњаке подсете на правила 
селекције отпада, да им по-
деле промотивне материја-
ле, а организовали су и на-
градну игру. 

– На трави су паркиране 

и лаке машине које КЈП ко-
ристи у свакодневном раду. 
Деци су оне привукле пажњу 
и пожелела су да сазнају 
чему су возила намењена и 
како функционишу. Генерал-
но, наша сарадња са школа-
ма је добра, организујемо 
низ различитих активно-
сти, а то је уједно доказ да 
заједничким снагама може-
мо донети добре, позитив-
не промене у нашој локалној 
средини – објашњава Дра-
гана Росић, пи-ар за односе 
са јавношћу КЈП ''Златибор'' 
Чајетина.

На крају вашара су се у 
чишћењу парка радницима 
КЈП-а придружила и деца, 
показујући примером коли-
ко је битно водити рачуна о 
својој средини.

ЕКОЛОГИЈА

ОШ ''Миливоје Боро-
вић'' је у оквиру међу-
народног програма 

Еко школе осми пут заредом 
организовала квиз знања из 
екологије, који је одржан 12. 
јуна у просторијама библи-
отеке ''Љубиша Р. Ђенић''. У 
такмичењу се надметало пет 
екипа које су представљали 
седмаци из школа у Чајети-
ни, са Златибора, из Шљиво-
вице, Мачката и Сирогојна. 
Победу је однела Основна 
школа ''Миливоје Боровић'' 
Мачкат. Квиз се састојао од 
осам игара у којима су пи-
тања разноврсна и поређа-
на по тежини.

– Квиз је еколошке те-
матике, као што и сам назив 
каже. Ученици су за учење 
добили материјал који су 
припремили наставнице 
биологије Милица Шукило-
вић и Драгица Секулић, на-
ставница српског језика 
Станојка Ђукић и моја ма-
ленкост. У квизу учествују 
ученици седмог разреда, а у 
плану имамо да идуће годи-
не променимо учеснике па 
да учешће узму они од петог 
до седмог разреда с обзи-
ром да се екологија прожи-
ма кроз све разреде у ос-

новној школи. Имамо осам 
игара које су занимљиве, 
неке захтевају од ученика да 
покажу репродукцију знања, 
неке разумевање, брзину, 
размишљање. Од ове годи-
не увели смо и нове игре у 
којима су ученици морали да 
буду концентрисани како би 
били што успешнији – рекла 
је Марија Спасенић, профе-
сор разредне наставе.

Еко квиз су креирали на-
ставници ОШ из Мачката, а 
међу играма су биле оне у 
којима су ученици показа-
ли знање, али и спретност. 
Примарни циљ је, кажу ор-
ганизатори, развијање еко-

лошке свести и бриге за жи-
вотну средину, првенствено 
код ученика основношкол-
ског узраста.

– Трудим се да не за-
гађујем природу и да уче-
ствујем у тим акцијама 
чишћења – каже Стефан Зла-
тић, ОШ "Миливоје Боровић" 
Мачкат.

– Ја сам и раније учество-
вала у квизовима попут овог. 
Припремала сам се из књига 
које су нам наставнице дале 
и то је трајало неких седам 
дана. Није толико тешко, али 
ипак има неких ствари које и 
даље не знам најбоље – каже 
Наталија Лакетић, ОШ ''Ди-

митрије Туцовић'' Златибор.
– Први пут учествујем 

на овом квизу, припремали 
смо се од прошле недеље. 
Ја се трудим да правилно 
одвајам отпад и да на раз-
не начине свакодневно чу-
вам своју околину – рекла је 
Анка Синђелић, ОШ ''Дими-
трије Туцовић'' Златибор.

У организацији ового-
дишњег квиза подршку су 
пружили наставници и уче-
ници школа учесница, би-
блиотека ''Љубиша Р. Ђенић'' 
уступивши свој простор, као 
и спонзори који су припре-
мили вредне награде за по-
беднике квиза. Неке од на-
града су: карте за вожњу 
''Голд гондолом'', породич-
на улазница за Дино парк, 
5.000 динара које је обезбе-
дило КЈП ''Златибор'' Чајети-
на, лопте од Спортског саве-
за Чајетина, ваучери хотела 
''Букет'' за коришћење спа 
центра и ваучери у ски шко-
ли ''Голд Маунтајн'' на Зла-
тибору.

1. место – ОШ ''Миливоје 
Боровић'' Мачкат

2. место – ОШ ''Димитрије 
Туцовић'' Чајетина

3. место – ОШ ''Димитрије 
Туцовић'' Златибор

ЕКО КВИЗ ОДРЖАН У БИБЛИОТЕЦИ ''ЉУБИША Р. ЂЕНИЋ''

Међу пет екипа најбоља 
ОШ ''Миливоје Боровић''



јун 2024. године14

Јавно предузеће ''Зоохи-
гијена'' Чајетина осно-
вано је према одлуци СО 

Чајетина 2022. године, а упи-
сано у Агенцију за привред-
не регистре у фебруару 2023. 
У марту ове године отворе-
на је ветеринарска амбулан-
та овог предузећа на Злати-
бору, у циљу побољшања 
квалитета живота и безбед-
ности грађана, очувања и 
обезбеђивања заштите жи-
вотне средине, као и побољ-
шања заштите и добробити 
животиња. 

– Протекла година нам 
је прошла у оснивању ве-
теринарске амбуланте, у 
опремању објекта који је 
био спреман за рад у но-
вембру прошле године. Тада 
смо ушли у процедуру реги-
страције, а дозволу за рад 
смо добили у марту. Рад ам-
буланте је кренуо почетком 
априла. У прва два месе-
ца урађено је око 100 сте-
рилизација и кастрација. Уз 
то вакцинишемо и чипујемо 
псе. Овом приликом бих по-
звао све становнике општи-
не Чајетина који имају кућ-
не љубимце да дођу код нас 
у амбуланту и искористе по-
пусте које нудимо, а то је 90 
одсто услуге стерилизације 
и кастрације, и чиповања и 
вакцинације паса –  рекао је 
директор "Зоохигијене" Дар-
ко Томић.  

У амбуланти ''Зоохигије-
не'' запослена су два док-
тора ветеринарске меди-
цине, два техничара и два 

радника задужена за превоз 
паса, а амбуланта има нај-
новију опрему за пружање 
примарне ветеринарске 

неге кућних љубимаца. Због 
великог броја напуштених 
паса, посебно у насељним 
местима Чајетина и Злати-

бор, спроводи се акција под 
називом ''Није им место на 
улици''. 

– Овом акцијом је "Зо-
охигијена" хтела да позо-
ве грађане да ураде праву 
ствар, да испоштују закон и 
кућне љубимце чипују, вак-
цинишу, стерилишу или ка-
стрирају како би спречи-
ли нежељено потомство, 
јер то потомство најчешће 
заврши у центру Златибо-
ра или негде на нашим ули-
цама. Морам да напоменем 
да имамо велики проблем 
са тим шта је власнички, а 
шта није власнички пас. Има 
доста власника који нису 
испоштовали своје обавезе 
и нису чиповали псе, па се 
брже-боље одрекну тог пса 
– каже Ивана Стаматовић из 
надзорног одбора ЈП ''Зоохи-
гијена'' Чајетина.

Спровођење акције вак-
цинације, чиповања и стери-
лизације/кастрације кућних 
љубимаца је део Програма 
и  препоруке Светске здрав-
ствене огранизације и свет-
ских организација које се 
баве заштитом животиња, 
а сматра се јединим хума-
ним и делотворним програ-
мом на смањењу популације 
напуштених животиња. Ак-
ција траје до утрошка сред-
става, а сви заинтересовани 
могу довести своје љубимце 
у просторије ветеринарске 
амбуланте, или заказати свој 
термин на број телефона или 
мејл адресу коју могу про-
наћи на сајту ''Зоохигијене''.

ДРУШТВО

У циљу побољшања заштите и добробити 
животиња  попусти у ''Зоохигијени''  

за чиповање и вакцинацију паса 

Дарко Томић, директор Зоохигијене

Ивана Стаматовић, надзорни одбор Зоохигијене
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Угоститељско-туристич-
ка школа из Чајетине 
прва је угоститељска 

школа у Србији која је потпи-
сала Меморандум о сарадњи 
са компанијом OtaSync, 
специјализованом за развој 
и имплементацију софтвер-
ских решења за управљање 
смештајним капацитетима у 
угоститељству и туризму. 

OtaSync компанија сма-
тра се старт-ап предводни-
ком у технолошком унапре-
ђењу хотелијерства. Њи хов 
систем омогућава једностав-
но управљање резервација-
ма, дистрибуцију смештаја 
на различитим онлајн плат-
формама и оптимизацију 
пословања кроз аналитику 
и аутоматизацију. У својим 
плановима оснивачи ком-
паније између осталог имају 
за циљ да својим решењима 
олакшају рад будућим гене-
рацијама које су се одлучиле 
за студирање у области ту-
ризма и угоститељства. Због 
тога је 18. јуна у просторија-
ма ИБЦ Златибор потписан 
Меморандум о сарадњи из-
међу ове компаније и чаје-

тинске Угоститељско-тури-
стичке школе. 

– У току прошле годи-
не започели смо са припре-
мом овог пројекта и Угости-
тељско-туристичка школа у 
Чајетини је један од логич-
них потеза да донирамо наш 
софтвер управо овој школи, 
јер је Златибор туристички 
регион. Управо из тог раз-
лога желимо да будућим на-
раштајима, који буду изла-
зили на тржиште туризма и 
хотелијерства, омогућимо да 
се обуче у нашем софтверу и 
да донесу нека нова знања 
за будуће ажурирање на-
шег решења. Читав наш тим 

је окупљен око младих људу, 
тако да су решења са који-
ма ми баратамо и која про-
изводимо доста модернија 
од традиционалних решења 
на нашем тржишту и доста се 
лакше уходавају ученици – 
каже Ђорђе Јевтић, OtaSync. 

Такође је планирано да 
професори Угоститељско-ту-
ристичке школе прођу кроз 
обуку како би се упознали са 
радом на OtaSync систему, а 
ученици ће имати прилику 
да током целог школовања 
уче и раде са овим напред-
ним технологијама, рекла је 
директорка школе. 

– Прво желим да се за-

хвалим Иновационом бизнис 
центру и компанији OtaSync 
што су изабрали баш нашу 
школу да буде прва школа у 
Србији која ће имати овај со-
фтвер. То је од великог зна-
чаја јер ми образујемо учени-
ке у образовним профилима 
туристички техничар и хо-
телијерско-ресторатерски 
техничар. И ове године смо 
планирали да упишемо два 
одељења у тим смеровима. 
Tо су ученици који у свом на-
ставном плану имају аген-
цијско- хотелијерско по-
словање тако да ће то бити 
велики допринос да они стек-
ну компетенције и знања која 
ће моћи да употребе одмах по 
завршетку школовања, то јест 
већ и на практичној настави 
коју сваке године изводе у 
хотелима на Златибору и на 
територији Ужица. Значи, та 
практична обука је од вели-
ког значаја и за ученике, а и 
за њихове будуће послодавце 
који ће добити раднике већ 
спремне да раде на рецеп-
цијском пословању – изјави-
ла је Јелена Марић, директор-
ка УТШ Чајетина. 

Заслугом компаније OtaSync и ИБЦ Златибор 
Угоститељско-туристичка школа прва  

у Србији с новим софтвером

ОБРАЗОВАЊЕ

Ђорђе Јевтић OtaSync и 
Јелена Марић директорка УТШ Чајетина

У школском ресторану 
на Златибору, који се 
налази у згради Тури-

стичке организације Злати-
бор, ученици средње Угости-
тељско-туристичке школе из 
Чајетине одржали су 7. јуна 
јавни час под називом ''Зла-
тиборско вече''. Догађај је 
протекао у духу добре му-
зике, укусне хране и сјајног 
друштва.

На улазу, за госте је при-
ређен дочек уз погачу коју су 
носили млади у српској на-
родној ношњи.

– Програм је осмишљен 
тако да има више сегмената. 
У првом делу се упознајемо 
са природним и друштвеним 
лепотама нашег краја, фоку-
сирамо се на традицију, оби-

чаје и сеоски туризам који 
смо изучавали ове године. 
Приказујемо га кроз ово те-
матско вече, а које је у тури-
стичког понуди доста земаља. 
Код нас још увек немамо та-
кав вид тематске вечери и ми 
се надамо да обликовањем 
ове идеје може бити у укупној 
туристичкој понуди и овакво 
вече – рекла је Софија Пав-
ловић.

У току ове тематске вече-
ри, последњег наставног дана 
ученика трећег разреда Тури-
стичког смера, обједињен је 
део из агенцијско-хотелијер-
ског пословања који се одно-
си на организацију догађаја и 
кроз програм је представљен 
сеоски туризам нашег краја. 
Низом слајдова гости су има-
ли прилику да сагледају раз-
вој туризма на Златибору, уз 

звуке фруле Марка Џамба-
совића. Затим је приређен 
скеч и на крају вечери наступ 
ученика који играју у култур-
но-уметничким друштвима, 
уз пратњу локалног акустич-
ног оркестра ''Дукат''.

– У реализацији профе-
сорке Софије Павловић Лу-
ковић ми смо припремили 
''Златиборско вече''. Дошло 
је доста гостију, што из шко-
ле, што наших пријатеља и 
познаника. Ја певам, глумим 
и помажем око реализације 
вечери,  велика ми је част – 
каже Јована Лојаница, учени-
ца УТШ Чајетина.

Јавни час био је само још 
један сегмент у добро ос-
мишљеном дешавању чаје-
тинских средњошколаца.

ЗАНИМЉИВ САДРЖАЈ НАШИХ СРЕДЊОШКОЛАЦА

Ученици УТШ из Чајетине организовали ''Златиборско вече''
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За в р ш н а  т р и б и н а 
пројекта ''За живот без 
насиља'' одржана је 11 

јуна у  библиотеци ''Љубиша 
Р.Ђенић'' у Чајетини. Гости 
ове трибине били су пред-
ставници КК ''Златибор'' 
Чајетина, Планинарског 
клуба ''Торник'' и Иноваци-
оног бизнис центра Злати-
бор. Они су са ученицима 
ОШ ''Димитрије Туцовић'' и 
средње Угоститељско- ту-
ристичке школе поделили 
своја искуства о осетљивим 
периодима свог одрастања 
и начинима превазилажења 
одређених проблема у шко-
ли, породици, друштву. 

– Мислим да је за младе 
заиста било значајно шта су 
гости поделили са њима на 
прве две трибине, а ово је 
последња у низу "За живот 
без насиља". На њој су уче-
ствовали Петар Кутлешић, 
председник КК "Златибор" 

Чајетина, Марко Џамбасовић 
који и свира и води фолклор, 
а водич је и ПК "Торник", као 
и Стојан Вуковић, бивши ђак 
средње УТШ  који сада ради 
у Иновационом бизнис цен-
тру Златибор. Они су испри-
чали понешто о свом развој-
ном путу, о својим животним 
изборима и како су прошли 
адолесцентни период кроз 
који пролазе управо учес-
ници на нашим трибинама – 
рекла је  Весна Белчевић из 
УГ "Златиборски круг".

Из мале средине као што 
је Чајетина Стојан Вуковић 
је отишао на факултет у Бео-
град, а једно време је провео 
и у Америци. Искуство о томе 
како је он пролазио у шко-
ли и дружењу са својим вр-
шњацима, како је изналазио 
решења у ситуацијама које 
су носиле разне фрустра-
ције, поделио је са младима 
на трибини. – Генерално смо 

закључили да је лични ка-
рактер  једино што код деце 
мора да се развије макси-
мално како би она остала на 
правом путу и изгурала све 
своје проблеме на прави на-
чин – рекао је пројектни ме-
наџер ИБЦ Стојан Вуковић.

И друга два госта сложи-
ла су се да је младима, по-
ред времена проведеног 
у школи, и те како потреб-
но ангажовање у неким дру-
гим активностима. Оно што 
је добро, рекли су, јесте што 
им на располагању стоје и 
стручна лица попут педаго-
га, психолога и социјалног 
радника са којима се увек, 
у поверењу, могу посавето-
вати у вези било каквих ди-
лема или проблема. Јер кроз 
овај пројекат ''Златиборски 
круг'' је основао Саветова-
лиште за младе које успеш-
но ради у просторијама чаје-
тинске основне школе. 

– Приметили смо да они 
који долазе код педагога и 
социјалног радника, а којих 
је мањи број, у континуите-
ту долазе ових шест месеци, 
док код психолога има оних 
који такође долазе у конти-
нуитету, оних који неки свој 
проблем тренутни, акут-
ни, реше у пар долазака, а 
има и оних који се јављају 
у последњих месец дана – 
објашњава Весна. 

Удружење грађана ''Зла-
тиборски круг'' очекује да ће 
услугу Саветовалишта про-
дужити и да ће у њему свака-
ко бити ангажован психолог, 
а по потреби педагог и со-
цијални радник. Подсећања 
ради, Саветовалиште за 
младе са проблемима у по-
нашању реализује се пре-
ко пројекта ''Мост'', у окви-
ру програма ''ПРО- Локално 
управљање за људе и и при-
роду".

ДРУШТВО

ЗАВРШНА ТРИБИНА ПРОЈЕКТА ''ЗА ЖИВОТ БЕЗ НАСИЉА''

Познати Златиборци говорили 
ђацима о свом одрастању  
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ДРУШТВО

У финалу такмичења 
''Пажљивкова смотра 
2024.'' које се два дана 

одржавало у Крагујевцу, 10. и 
11. јуна, учествовало је преко 
400 деце из 27 места широм 
Србије. Друго место у катего-
рији првог разреда освојили 
су ученици ОШ ''Саво Јовано-
вић Сирогојно''.

Пројекат организује 
Агенција за безбедност са-
обраћаја уз подршку ло-
калних самоуправа и Саве-
та за послове безбедности 
саобраћаја са циљем да се 
кроз вршњачку едукацију и 
на интересантан начин деци 
скрене пажња на то шта је 
безбедно, а шта није у раз-
личитим саобраћајним ситу-
ацијама на путу од куће до 
школе, као и после школе и 
како се треба понашати на 
улици, у парку, у аутомобилу 
или аутобусу.

Једно од највећих так-
мичења деце је поста-
ла "Пажљивкова смотра", а 
у њему је ове године уче-
ствовало преко 120.000 ма-
лишана из 80 локалних са-
моуправа. Након успешно 
реализована три нивоа так-
мичења ''Пажљивкове смо-
тре'' – школске, општинске 
и регионалне, завршено је 
и такмичење на републич-
ком нивоу које се одржало 
у Крагујевцу. Ученици ОШ 
''Саво Јовановић Сирогојно'' 
освојили су друго место у ка-
тегорији првог разреда.

– Једна екипа из мале се-
оске средине, из мале шко-
ле, треба да буде понос свих 
нас и ове општине. Велика 
заслуга за овакав успех при-
пада учитељици Милеси Чу-
гуровић, јер њена посвеће-
ност, залагање и жеља да се 
те теме саобраћајног обра-
зовања и васпитања стално 
обрађују је уродила плодом. 
Деца из ОШ ''Саво Јовановић 
Сирогојно'' у последње три 
године имају представника 
на републичком такмичењу 
– рекао је Горан Секулић из 
Савета за безбедност са-

обраћаја општине Чајетина.
– Ово је други пут да нам 

се деца пењу на подијум, 
значи да су међу прве три 
екипе у Србији. Једна општи-
на са свега 15.000 становни-
ка појављује се на једном по-
дијуму, бриљирају знањем и 
то из подручја без потпуне 
саобраћајне инфраструкту-
ре. То су деца која немају у 
својој околини пешачке пре-
лаз и семафоре, а показују 
изузетан ниво знања, што 
је дефинитивно последица 
рада учитељица са њима – 
каже Срђан Радовић, СЗБС 
општине Чајетина.

Ученици школе из Си-
рогојна трећи пут су пред-
стављали општину Чајети-
на и Златиборски округ на 
Републичком такмичењу у 
познавању саобраћајних 
правила ''Пажљивкова смо-
тра''. У полуфиналним игра-
ма свака школа из 11 окру-
га имала је тим од четири 
учесника, који су кроз три 
различите игре показали 
усвојено знање о познавању 
саобраћајних правила. Мен-
тор основаца Сирогојна и 
ове године била је учитељи-
ца Милеса Чугуровић.

– У јакој конкуренцији 
наши ученици су показали 
завидно знање и освојили 
друго место. Тим су чинили 
Дамјан Секулић, Јелица Бојо-

вић, Андрија Јоксимовић и 
Владимир Тошић. Припре-
ме за ово такмичење поче-
ле су још у марту када је одр-
жано школско такмичење и 
тада су формиране екипе 
које су представљале шко-
лу на општинском, окруж-
ном и републичком такми-
чењу. Од материјала који 
смо користили за припре-
му имали смо једино књигу 
''Пажљивкова правила у са-
обраћају'' и квиз питања која 
смо проналазили на интер-
нету – каже Милеса Чугуро-
вић, учитељица ОШ ''Саво Јо-
вановић Сирогојно''.

У финале такмичења 
ушли су ученици школа из 
Сирогојна, Вршца и Новог 
Сада и у том троуглу учени-
ци из Сирогојна су освојили 
друго место.У игри ''Безбед-
на путања'' капитен екипе из 
Сирогојна је тријумфовао.

– Ми смо били у Кра-
гујевцу, такмичили смо се на 
''Пажљивку'' и освојили дру-
го место – рекла је Јелица 
Бојовић.

– Били смо најбољи у 
игри ''Безбедна путања''. 
Имао сам задатак да одем 
од куће до пекаре, од пека-
ре до школе, од школе до 
продавнице, од продавни-
це до Мајине куће и од Маји-
не куће да се вратим зоном 
успореног саобраћаја до 

своје куће – додаје Дамјан 
Секулић.

– Последња игра је била 
игра картица и ту смо изгу-
били од Вршца, јер смо били 
за мало спорији од њих – 
каже Владимир Тошић.

– Од награда смо добили 
таблете, медаље, дипломе и 
пехар – рекао је Андрија Јок-
симовић.

Оно што је битно јесте да 
је "Пажљивкова смотра" ове 
године први пут ушла у зва-
нични календар такмичења 
Министарства просвете и 
као таква она је званично 
такмичење које се спроводи 
у основним школама и на те-
риторији целе Републике Ср-
бије. Такође, деца предшкол-
ског и узраста првог и другог 
разреда основне школе на 
овај начин уче о понашању 
у саобраћају и тиме стичу 
потребне навике за избега-
вање опасности на улици.

Од 2017. године, када се 
и општина Чајетина укључи-
ла у такмичење, приметно је 
било да деца овог поднебља 
имају висок ниво знања, али 
такође и проблем примене 
тог знања на полигону, што 
се приписује томе да нису 
свакодневни учесници са-
обраћаја где су присутни се-
мафори и пешачки прелази. 
Сходно томе, Савет за без-
бедност саобраћаја општине 
Чајетина је набавио полигон 
и започета је едукација деце.

Деца предшколског уз-
раста и првих и других раз-
реда основних школа из 26 
локалних самоуправа у по-
луфиналним и финалним 
републичким надметањи-
ма показала су колико су 
научила о безбедном пона-
шању у саобраћају. У прет-
ходних шест месеци у томе 
су им активно помагали вас-
питачи, учитељи и родитељи, 
као и вршњаци и добро по-
знати лик Пажљивко, уз по-
моћ књига, бојанки, цртаних 
филмова и других едукатив-
них материјала.

УСПЕХ ЗА ПОНОС НА РЕПУБЛИЧКОМ ТАКМИЧЕЊУ ''ПАЖЉИВКОВА СМОТРА 2024.''

Ђаци првог разреда ОШ "Саво  
Јовановић Сирогојно" други у Србији
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Чињеница да данас 
бројимо 120 година по-
стојања Библиотеке у 

Чајетини представља изу-
зетну ствар за историју зла-
тиборског краја. Зато је раз-
умљиво  да и само учешће у 
једном овако значајном ју-
билеју представља велику 
привилегију, част и једнако 
задовољство. Јер култура је 
кључни темељ сваког озбиљ-
ног друштва. Културу може-
мо дефинисати као укупно 
људско стваралаштво, ма-
теријално и духовно чији је 
основни смисао одржање, 
продужење и напредак људ-
ског друштва. Култура је сли-
ка једног друштва, због тога 
су институције културе вео-
ма важне, јер оне говоре не 
само о односу једне државе 
према култури, већ говоре и 
о самој држави.

Дуга историја ове изу-
зетне културне институције  
са свим усудима, срећним 
исходима и преживљеним 
искуствима саздана  је од 
најплеменитијих побуда, 
највише свести и савести. У 
том трајању, дугом и по вре-
мену и по догађајима, ова 
установа је била  и остала  
темељни ослонац  просвећи-
вања и ширења опште култу-
ре  у златиборском крају.

Чајетинска библиотека 
настала је давне 1904. годи-
не оснивањем ''Златиборске 
читаонице'' са седиштем у 
Чајетини и говори о племе-
нитој намери њених оснива-
ча да поставе основ култур-
ног напретка у овом крају.

 Циљ ове читаонице био 
је да ''набавком књига, нови-
на и других политичких, еко-
номских и књижевних спи-
са унесе шира знања међу 
Златиборце''. Чланови чита-
онице могли су постати сви 
српски грађани који су има-
ли грађанска права, али и 
странци ''који се такви сма-
трају''.

Читаоница је била смеш-
тена у малој сали ''Јоци-
не кафане'', чији је власник 
био праунук чувеног рујан-
ског сердара Јована Мићића, 

оснивача варошице Чајети-
не који спада у ред најзна-
чајнијих и најмаркантнијих 
политичких  личности у 
историји овог краја.

Први познати поклон  Би-
блиотека је примила од про-
те Радосава Симића и тих 250 
књига, уз друге, нама непо-
знатих дародаваца, биле су 

језгро данашње Библиотеке.
Током два светска рата Библи-
отека није радила, да би на-
кон Другог почела интензив-
но и свестрано да се развија. 

Библиотеку је 1949. го-
дине стручно уредио Љуби-
ша Ђенић, по коме она данас 
носи име, и одредио концеп-
цију рада која ће бити при-

сутна у наредних тридесет 
година. Поред редовног рада 
у библиотеци, он прикупља 
предмете из богате култур-
но-историјске баштине зла-
тиборске регије за Музејску 
збирку, која ће званично бити 
формирана 1950. године.  

Данас Библиотека ''Љу-
биша Р. Ђенић'' поседује 
фонд од близу 60. 000 књи-
га, као и вредну збирку ста-
ре и ретке књиге, а смеште-
на је у једну од најлепших  и 
најстаријих зграда у вароши 
подигнуту 1910. године за по-
требе oсновне школе и због 
својих споменичких вредно-
сти стављену под заштиту 
Завода за заштиту спомени-
ка културе из Краљева. 

Библиотека је место очу-
вања културне баштине. 
Промовише писменост и не-
гује културу читања и до-
животног учења, подижући 
свест о локалном и нацио-

ЈУБИЛЕЈ ЗА ПОНОС НАШЕГ ЧИТАЛИШТА

Библиотека у Чајетини обележила 
120 година трајања

КУЛТУРА

ПЕТОДНЕВНИ ПРОГРАМИ ПОВОДОМ ЈУБИЛЕЈА 
Часна и најдубљег поштовања достојна 120. годишњица постојања Библиотеке обе-

лежена је у последњој седмици јуна пригодним програмом:
Понедељак, 24. 6. 2024. - Свечано отварање прославе Дана библиотеке беседом ака-

демика Мира Вуксановића
Уторак, 25. 6. 2024. - Промоција књиге ''Биографски лексикон Златибора'', аутора Ми-

лисава Ђенића, учесници: Петар Арбутина и др Илија Мисаиловић
Среда, 26. 6. 2024. - Промоција књиге ''Отето време'', проф. др Петра Ђукића, учесни-

ци: др Илија Батас Бијелић, научни сарадник Одбора за енергетику САНУ, Милун Бабић, 
председник скупштине Савеза енергетичара Србије, бивши министар енергетике и аутор 
др ПетарЂукић, професор примењене економије и одрживог развоја

Четвртак, 27. 6.2024.- Концерт џез трија ''Праскозорје''
Петак, 28. 6. 2024. - Свечана Видовданска академија,отварање изложбе ''Димитрије Ту-

цовић – Раднични витез'' аутора Снежане Ђенић, историчара, музејског саветника.

Снежана Ђенић, директорка библиотеке "Љубиша Р. Ђенић"
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У библиотеци ''Љубиша 
Р.Ђенић'' у Чајетини от-
ворена је 5.јуна ретро-

спективна изложба слика 
Драгића Петровића Медо-
ша под називом ''Сликар не-
беских висина''. О сликару и 
његовом делу говорили су 
песник Слободан Ристовић 
и академска сликарка Ан-
дријана Андријашевић.

Ликовним опусом Дра-
гића Петровића Медоша 
обухваћено је, према речима 
историчара уметности Миле-
те Никитовића, преко хиља-
ду слика. Оне су кроз разли-
чите фазе рађене различити 
техникама, али је Медошев 
''рукопис'' пре свега препо-
знатљив по слојевитим на-
носима уља на платну којима 
је успешно дочаравао своје 
замисли, било да је реч о 
пејзажима или фигурацији. 

– Ја просто не знам да ли 
ме више одушевљавају ње-
гови пејзажи мирних тоно-
ва, јаких и експресионих по-
теза или ове које су мало 
агресивније у боји, новије, 
другачије тематике; да ли 
су то пејзажи, да ли су фи-
гуративни мотиви – рекла 
је, отварајући изложбу, ака-
демска сликарка Андрија-
на Андријашевић. – Заиста 
је сјајан у сваком аспекту. У 
томе се и историчари и љу-

битељи уметности слажу, јер 
се и једнима и другима до-
пада његов рад кроз разли-
чите технике. Стил се јесте 
мењао годинама донекле, 

али је остао тај експресивни 
јасни призвук у свим њего-
вим радовима. То је мој ути-
сак и ја увек тражим упра-
во то у његовим сликама. 

Јер колико год да је експре-
сиван, када слика портрете 
жена на пример ту се види 
благост на њиховим лицима, 
уколико је то неопходно за 
одређену атмосферу којом 
се бави''. 

Медош је био веома по-
штован сликар међу својим 
колегама и драг пријатељ.  О 
њему песник Слободан Ри-
стовић каже да је био боем и 
песник, помало усамљеник, 
али и највећи горштак Луж-
ничке долине. 

– Драгић Петровић Ме-
дош је, можда, после Божа 
Ковачевића највећи и 
најважнији завичајни сли-
кар овог нашег окружења. 
Зашто кажем за њега: можда 
највећи завичајни сликар? 
Он је давно изашао из окви-
ра које завичај чини на кар-
тама, али остао је да ту живи 
и осликава то окружење, оне 
импресије које је школо-
вањем, путовањем, читањем 
живео, надживео, да би све 
ту и оставио. 

''Медош је уметник чијој 
је сликарској визији свака 
кошуља тесна. Његова плат-
на су задиркивање боја, му-
зике, поезије'', написао је 
Ристовић у једној својој бе-
седи. И томе се заиста више 
ништа не би могло додати.

ИЗЛОЖБА У ЧАЈЕТИНСКОЈ БИБЛИОТЕЦИ

Медош сликар небеских висина 

КУЛТУРА

налном културном наслеђу.
Године 2019. отворен је 

огранак Библиотеке у Кул-
турном центру на Златибору, 
што је од велике важности 
не само за локалну заједни-
цу већ и за многобројне ту-
ристе којих је из године у го-
дину све више. Библиотека 
''Љубиша Р. Ђенић'' је од са-
мог оснивања имала важ-
ну улогу у туристичкој пону-
ди и пуну пажњу придавала 
културним потребама ту-
риста и њиховим навикама 
читања. Специфичност ове 
библиотеке је у томе што 
њено оснивање пада у вре-
ме скромних почетака туриз-
ма, тако да ће она постати 
темељни ослонац културног 
туризма на Златибору.

Култура  је и предуслов 
развоја туризма, а колико су 

култура и туризам повеза-
ни говори интензивни раз-
вој културног туризма у по-
следњих двадесетак година. 
Ако знамо да је циљ култур-
ног туризма сазнање о исто-
рији, начину живота и духов-
ној култури одређене регије, 
онда у том смислу посебну 
улогу имају институције кул-
туре: музеји, библиотеке га-
лерије, архиви, које својим 
програмима доприносе раз-
воју културе, изградњи кул-
турног идентитета и на тај 
начин постају значајан по-
тенцијал културног туризма.

Организацијом великог 
броја културних манифе-
стација, промоцијом нових 
књига уз учешће познатих 
писаца, тематских  излож-
би, позоришних представа, 
музичких концерата, едука-

тивних предавања значајно 
учествује у развоју културног 
туризма. Презентација кул-
турних вредности поставља 
се као императив и изузе-
тан ресурс за развој култур-
ног туризма што представља 
значајну активност ове уста-
нове културе. Поједине кул-
турне манифестације ин-
тегрисане су у туристичку 
понуду и атрактивне за ширу 
публику, као што је ''Летњи 
улични ерски кабаре''.

Још један начин оживља-
вања и активирања култур-
них потенцијала је и изда-
ваштво. Библиотека има 
врло богату и озбиљну из-
давачку делатност у оквиру 
које је издат читав низ моно-
графских публикација, које 
дају значајан допринос укуп-
ној издавачкој делатности 

Западне Србије. Библиотека 
објављује књиге из области 
историје, културе, туризма, 
белетристике, најпре зави-
чајних писаца. Поседује бо-
гат и разноврстан фонд 
завичајне књиге, а улога за-
вичајног фонда је значајна 
у области културног туриз-
ма, јер представља  писану 
баштину једног краја и кул-
турни идентитет заједнице.

Досадашња искуства по-
казују да Библиотеци ''Љуби-
ша Р. Ђенић'' припада посеб-
но место у култури локалне 
средине, као и значајна уло-
га у очувању и промоцији 
културне баштине што даље 
утиче на  развијање свести 
о важности очувања кул-
турног идентитета локалне 
заједнице.

Снежана Ђенић
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У ОШ "Миливоје Бо-
ровић", издвојено 
одељење у Кривој Реци, 

одржани су од 31. маја до 
5.јуна четврти ликовни су-
срети под називом "У част 
учитељу". Ова манифеста-
ција наставља своју тради-
цију неговања, али и ши-
рења образовно-културних 
вредности код деце како у 
издвојеном одељењу школе 
''Миливоје Боровић'' у Кри-
вој Реци, тако и у другим 
школама општине Чајетина.

Гости четвртих ликов-

них сусрета били су сликари 
Ђорђе Станић и Оља Бакић 
из Ужица, Божидар Јоксимо-
вић из Косјерића, Анатолиј 
Ивакин из Москве,  Даније-
ла Симеуновић, Ненад Гли-
гић, Лола Аџић, Дејан Крга и 
Бојан Савић из Београда. 

– Ово су ликовни сусрети 
у част свих нас који негује-
мо вредности образовања 
и трудимо се да те вредно-
сти пренесемо на подмла-
дак, на ђаке ове школе, а и 
сву омладину ове заједни-
це. Уметници су се ових дана 

дружили са ученицима наше 
школе и школе из Сирогој-
на. Било је ту разних ради-
оница, а продукте рада ви-
дећете на изложби – рекла је 
Ана Ристановић, директор-
ка школе.

И ове године уметници су 
сликали по сопственом афи-
нитету, у лепом окружењу 
села, уз дружење са домаћи-
нима и децом. 

– Битно је то што ми из 
године у годину одржавамо 
неки свој печат, а то је наша 
добра организација, сјајни 

утисци које уметници носе 
одавде и њихов став и им-
пресије да је наш крај један 
од најлепших крајева и да су 
овде људи сјајни домаћини – 
нагласила је учитељица Ива-
на Јовановић, координатор-
ка сусрета.

Оно што је можда и 
најважније, поред уметнич-
ких дела која настају на ли-
ковним сусретима, јесте раз-
вијање интересовања деце 
за ликовну културу, него-
вање естетских вредности 
и маште, пре свега. А они 
су говорили о томе како су 
много научили од сликара, 
колико им је значило што су 
са њима заједно осликава-
ли платна, да су се лепо дру-
жили и претходне године... 
Било је помало и сете, јер 
су морали да се опросте са 
њима, срећом само до сле-
деће године.

На четвртим ликовним 
сусретима уметници су одр-
жали две ликовне радионице 
са децом посвећене народ-
ној традицији и обичајима. 
Реализовани су и излети на 
међустаницу ''Голд гондоле'' 
и сеоско домаћинство Ивано-
вић, а  на затварању сусрета 
приређена је изложба наста-
лих радова ''У част учитељу'' 
коју су деца улепшала својом 
приредбом.

УМЕТНИЦИ СЛИКАЛИ У КРИВОЈ РЕЦИ

Ликовни сусрети ''У част учитељу''

КУЛТУРА
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Дечји драмски студио 
''Бистричак'' одиграо 
је 7. јуна своју четврту

премијеру. Реч је о пред-
стави најстарије групе овог 
драмског студија ''Свемир-
ски змај'', чију адаптацију 
је, према тексту Душана Ко-
вачевића, урадила и режи-
рала Биљана Здравковић, 
уметнички руководилац 
''Бистричка''. 

– Наша глумачка школ-
ска година почиње и траје 
скоро као и школска година. 
Кад деца у септембру крену у 
школу и ми се организујемо. 
Направимо аудицију за нове 
чланове, јер неки од старих 
одлазе на даље школовање, 
а неки због већих обавеза 
прекидају са радом у групи. У 
суштини, већина је ту и жели 
да одигра своје старе пред-
ставе током године, а нове 
се раде за фестивал ''Деца 
међу нарцисима''. Пошто 
смо ове године имали че-
тири групе у којима је било 
педесеторо деце, направи-
ли смо поделу и решили да 
поставимо четири представе 
– каже Биљана Здравковић.

Деца су већ почетком 
маја била спремна, али је у 
договору са Културним цен-
тром ''Златибор'' решено да 
премијере не иду једна за 
другом у време фестивала, 
већ да се и након њега оди-

грају представе, као и ре-
призе. 

– Најмлађи узраст има 
шест и седам година и са 
њима се ради на сасвим дру-
гачији начин него са мало 
старијима, јер још увек мно-
ги не могу сами да уче текст. 
Обично убацимо и лутке у 
представу, живљу сценогра-
фију. У раду са њима ми го-
динама помаже васпитачи-
ца Мирјана Станковић која 
прави костиме и део рекви-
зита. Такође заједно ради-
мо и са децом друге групе, 
која су други и трећи раз-
ред. Са најмлађима смо ра-
дили представу ''Жабац Кре-
ка и зец Зека'', а са другом 
''Таличног Тома'' чија је пре-
мијера била недавно и за 
коју се у Дому културе у Чаје-
тини тражила столица више. 
Били су заиста преслатки! 
– похвалила је с поносом 
Биљана малишане.

У представи ''Свемир-
ски змај'' учествују деца која 
имају 11 и 12 година. Њихов 
уметнички руководилац за 
њих каже да су довољно ве-
лики да пуно тога могу сами 
да ураде, да се прихватају и 
њихови предлози о поједи-
ним сценама или ликови-
ма. – Веома сам била понос-
на вечерас на њих, јер је ово 
поетско-драмски текст, има 
разних глумачких елемена-

та и они су се одлично са тим 
изборили.

Четврта представа ''Се-
дам Снежана и патуљак'' 
рађена је са ученицима сед-
мог и осмог разреда. У пла-

ну је да њену репризу оди-
грају још једном, до краја 
ове године. – Поменула бих 
да смо ове године играли и 
прошлогодишњу представу 
''Ружно паче'' са најмлађим 
узрастом. На позив органи-
затора новооснованог по-
зоришног Дечјег аматерског 
фестивала у Љубовији го-
стовали смо са овом пред-
ставом мислећи да је фести-
вал ревијалног карактера, 
а онда се дивно изненади-
ли сазнавши да је наш мали 

глумац Максим Радишић до-
био награду за најбољу епи-
зодну улогу! 

Ова награда, каже Биља-
на, заслужује да буде достој-
но уручена, што ће и уради-
ти када ђаци поново седну у 
школске клупе и ''Бистрич-
ци'' се поново окупе на сце-
ни, па ће Максиму награда 
бити јавно уручена пред ње-
говом публиком у Чајетини.

Радити са тако мно-
го деце различитог узраста 
изискује и различите начине 
рада. Најтеже је са младим 
пубертетлијама (средњом 
групом), јер они имају неке 
своје захтеве. Није лако ра-
дити ни са најмлађима, при-
ча Биљана Здравковић, али 
је зато можда најслађе.

– Средњој групи по-
стављам мало веће захтеве, 
као што је представа ''Све-
мирски змај''. Јер њима тре-
ба привући пажњу да им не 
би било досадно, па убацујем 
неке елементе са којима се 
поигравамо, као што су мо-
нолози говорени у микрофо-
не. Рад на поетском тексту је 
доста тежак чак и за профе-
сионалне глумце, јер много 
је тешко показати емоције, 
бити у стиху, имати искоке 
у драмске моменте... А деца 
просто и нису схватила шта 
су све успела да ураде!

О старијима Биљана каже 
да они схватају и теже еле-
менте као што су иронија, 
сарказам, неке сложеније 
емоције са којима се не би 
поигравала у раду са млађи-
ма. Што је група старија зах-
теви су већи, али и уживање 
њиховог руководиоца, осме-
хује се Биљана.

Тим који не би мењала, 
који јој помаже око костима, 
сценографије, музике чине 
Мира Станковић и Никола 
Пејовић из ужичког Народ-
ног позоришта који ради му-
зику за све представе. А ту су 
директор и запослени у Кул-
турном центру ''Златибор'' 
Чајетина под чијим окриљем 
''Бистричак'' ради преко 20  
година.

ЧЕТИРИ ПРЕДСТАВЕ ДЕЧЈЕГ ДРАМСКОГ СТУДИЈА

''Бистричак'' је  
наше позоришно благо

КУЛТУРА
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Писац, новинар и ака-
демик Енес Халило-
вић гостовао 6. јуна је 

у галерији Културног цен-
тра на Златибору. Живи и 
ради у Новом Пазару. Пише 
приче, песме, драме које 
објављује у књижевној пе-
риодици и засебним књи-
гама, а заступљен је у број-
ним песничким и прозним 

 антологијама у земљи и ино-
странству. Пише од своје 15-
те године, што је више од 
30 година рада и за то вре-
ме објавио је преко 16 књи-
га: седам збирки поезије, три 
збирке прича, три драме и 
три романа.

– Хвала Богу па радим то 
што волим, а волим да гово-
рим и волим да чујем друге 

људе. Као саговорник врло 
сам љубопитљив, волим и да 
нешто кажем о себи. Роман 
''Људи без гробова'' је љу-
бавна прича о заљубљеном 
младићу, о девојци, о љу-
бави, о бекству, потрази за 
идентитетима, коментар на 
Едипа Софоклеовог и то је, 
ако гледаш у понор, прича о 
девојци и њеном одрастању, 
младости, судбини, раду, сна-
лажењу. Прича о породици, 
проклетству, о злу и добру, 
истини и лажи, једно сведо-
чанство живота деведесетих 
година – рекао је Енес Хали-

ловић, књижевник.
Вече је отворила Ксенија 

Ковач, професор књижев-
ности, одломком из рома-
на ''Људи без гробова'', док 
је књижевниик у присуству 
бројних поштовалаца при-
чао о поезији, манифесту, 
страховима, историјским из-
ворима и тражењу новог из-
раза у поетици. А шта је то 
што писац тренутно ради?

– Тренутно припремам 
нову књигу поезије, скици-
рам и прозу, покушавам на 
разне начине да отворим 
причу која зри у мени, от-

прилике две прозе тренут-
но зру у мени. Ових дана сам 
предао рукопис изабраних 
прича и надам се да ће ове 
године изаћи. Пре пар дана 
су ми изашле из штампе иза-
бране песме и на латинском 
језику и публици на Злати-
бору сам их представио.

Енес Халиловић основао 
је књижевни часопис ''Сент'' 
као и књижевни часопис 
електронског карактера под 
називом ''Екерман''. Добит-
ник је многобројних награ-
да, а нека његова дела су и 
драматизована.

У Културном центру на Златибору вече 
са књижевником Енесом Халиловићем

Током јула, августа и сеп-
тембра Културни центар 
Златибор организује 

фестивал ''Култур(на)тура", 
под слоганом ''Култура при-
роди, природа култури'', са 
бираним садржајима у при-
родном амбијенту.

Програм почиње у Трип-
кови 2. јула у 21 час мјузи-
клом ''Виолиниста на крову" 
у режији Стефана Саблића. 
Након тога 5. јула на водопа-
ду у Гостиљу наступиће Ка-
мерни оркестар из Земуна. 

На Петровдан, 12. јула, у Си-
рогојну ће бити традицио-
нални ''Петровдански дани“, 
а 17. и 18. на Краљевом тргу 
нас очекује 51. Сабор трубача 
западне Србије. Вече филм-
ске музике заказано је за 31. 
јул у чајетинском парку. 

У оквиру фестивала пла-
ниран је низ представа за 
децу и одрасле, са циљем да 
културу, као насушну потре-
бу свих генерација, споји-
мо са лепотом златиборске 
природе.

Фестивал који 
спаја културу  
са природом 
Златибора

КУЛТУРА
Ен
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У Културном центру Зла-
тибор 13.јуна је одр-
жана помало несва-

кидашња промоција књига 
Славице Марић  "Дуг из про-
шлости" и "Немојте мени о 
љубави", кроз поетско-каба-
ретски наступ оркестра ''Ду-
кат'' и младих балерина из 
Ужица. О књижевном утиску 
говорио је уредник обе књи-
ге Радомир Уљаревић. 

– "Дуг из прошлости'' је 
тако лака, рекао бих "капо-
ровски" читљива проза, уз-
будљива и драматична при-
ча. Проза Славице Марић не 
болује од додворавања пу-
блици. Она исписује своју 
аутентичну причу која тече 
као какав кардиограм. Ви 
осећате у њеним речени-
цама, пулсира искреност, 
 срчаност и непосредност – 
рекао је Уљаревић.

Сама ауторка каже да јој 
је проза блискија, али да се 
стицајем околности обрела 
и у поетским водама и да је 
збирка ''Немојте мени о љу-
бави'' њен песнички прве-
нац. О роману ''Дуг из про-
шлости'' каже: 

– То је једна, можемо 

рећи, љубавна, трагична, не-
срећна и срећна прича мале 
девојчице и њен живот опи-

сан на двеста и нешто стра-
ница. Пут до успеха и среће 
мора бити трновит, а порука 

књиге је да не заборавимо 
да изговоримо и да не закас-
нимо да попијемо ту кафу са 
мајком док је још имамо, са 
татом, са драгим људима. Да 
не мислимо да за све имамо 
времена, јер онда покуца дуг 
из прошлости, а он се ника-
да не брише.

И стихови  су потекли 
ове вечери уз лагану музич-
ку подлогу која је створила 
праву кабаретску атмосферу, 
дајући поезији упечатљивост. 

– Што се тиче збирке пое-
зије, то је збирка коју живимо 
сви. Јер сви смо ми закаснили 
и заборавили да изговоримо 
неке реченице због којих че-
сто кажемо: немојте мени о 
љубави. Не зато што сам пре-
више сигурна у љубав, већ 
зато што сам можда баш и 
погрешила више пута, па за-
каснила да изговорим – рек-
ла је списатељица.

Ово је била прва у низу 
промоција по Србији, како је 
најавила ауторка, нагласив-
ши задовољство да је пред-
стављање својих књига по-
чела управо у Културном 
центру на Златибору, пред 
бројном и својом публиком.

ПРОМОЦИЈА ДВЕ КЊИГЕ  
У КУЛТУРНОМ ЦЕНТРУ ЗЛАТИБОР

Узбудљива и 
читљива поезија  

и проза  
Славице Марић

КУЛТУРА
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Вељко Стаматовић, учи-
тељ, политичар,рођен је 
1927. године у Сирогојну, у 
имућној и угледној породи-
ци Милоша и Злате који су 
омогућили сину да упише 
Ужичку гимназију, али на-
кон завршетка петог разре-
да прекинуо је школовање и 
придружио се партизанским 
јединицама. 

До 1951. године обавља 
разне политичке функције 
у Чајетини, а потом одла-
зи у Крагујевац где заврша-
ва Учитељску школу. Дугу и 
успешну каријеру почиње у 
Рожанству на дужности учи-
теља и управника школе, али 
већ у априлу 1955. године до-
лази за директора ОШ ''Саво 
Јовановић Сирогојно'' у Чаје-
тини. У фебруару наредне 
године преузима функцију 
секретара ОК СКС, а након 
четири године, на седници 
заједничких већа НОО Чаје-
тина одржаној 17. децембра 
1959. године, изабран је за 
председника општине.

Заузевши место председ-
ника, Стаматовић своје идеје 
уноси у Петогодишњи план 
развоја општине 1961.-1965. 

године, по коме су 
приоритети дати 
индустрији и ту-
ризму, који је до-
био третман друге 
привредне гране. 

Први је схватио 
да Златибор није 
лечилиште разних 
социјалних установа, већ 
једна од првих туристичких 
дестинација у земљи. Први 
је схватио да је постојеће 
стање неодрживо јер води 
у колапс. Захтева од Управе 
ваздушне бање да позове 
врхунске стручњаке да по-
кажу смернице даљег раз-
воја, даје препоруку вла-
стима општине да крену са 
доделом бесплатних плаце-
ва приватним лицима и пре-
дузећима и без плаћања ко-
муналних такси.

Природна обдареност, 
визионарство, велика хра-
брост у доношењу пресудних 
одлука и самопрегор у раду 
омогућили су му да направи 
искорак из дугогодишње уч-
малости и реализује многе 
идеје које га сврставају међу 
најуспешније златибор-
ске политичаре и привред-

нике. Вељко је ин-
туицијом и својом 
урођеном интели-
генцијом осетио да 
је дошао тренутак 
да се одбаци про-
пагандно после-
ратно мишљење да 
је туризам привиле-

гија буржоазије, већ да тре-
ба кренути у његов развој, 
јер је то значајна привред-
на грана од које зависи бу-
дућност општине. Два по-
вољна момента ишла су му 
у прилог, изградња модер-
ног пута Београд – Ужице и 
пораст личног и друштвеног 
стандарда.

Брзо су се показали ре-
зултати. Граде се приват-
ни летњиковци, београдска 
предузећа Југометал, Југо-
експорт и Југопетрол 1960. 
године отварају одмара-
лишта за своје раднике, ту 
је и Ваљаоница бакра из Се-
војна. 

Са правом се може твр-
дити да је Стаматовић пио-
нир привредног развоја и 
креатор туристичког препо-
рода наше општине. Први 
је кренуо у ревитализацију 

оронулог туризма, први по-
чео оснивање индустријских 
погона, попут Металопла-
стике, Кланице, Кожне га-
лантерије. 

Два мандата биран је 
за народног посланика, у 
организационо-политич-
ко и друштвено-политичко 
веће. Златибору и његовој 
привреди поново се враћа 
1974. године, када преузима 
дужност директора ПИК Зла-
тибор. За изградњу Погона 
за прераду дрвета Бор, Ин-
дустрије мотора Раковица и 
Фабрике хемијских оловака 
Биарт у Бранешком Пољу ко-
ристио је кредитна средства. 

Многи планови су остали 
нереализовани, оптимизам 
и жељу за животом и радом 
1987. године угасила је теш-
ка болест. 

За велика дела стигла су 
бројна признања. Једна ули-
ца у Чајетини и биста испред 
зграде Општине знак су по-
штовања Златибораца пре-
ма свом председнику. Године 
2019. две улице, на Златибо-
ру и родном Сирогојну, по-
неле су име Вељка Стамато-
вића.

Знаменити Златиборци  
и њихова дела
''Биографски лексикон Златибора'', назив је вредне књиге коју је, на понос завичају, 
2023. у својој 90. години објавио Милисав Р.Ђенић, најплоднији писац-хроничар зла-
тиборског краја. Ту су сабрани животописи 448 личности из златиборског среза: од 

најстаријих Михаила Радовића (1759.) и Јована Мићића (1775.), устаника и ратника, до најмлађег Ђорђа 
Божовића (1990.), доктора филолошких наука. Ђенић је младалачком упорношћу прикупио и прире-
дио податке о великом броју заслужних личности, међу којима су осам академика, 53 доктора наука, 
50 универзитетских професора, десетине инжењера и других који су унапредили области којима се 
баве. ''Народи који не поштују своју прошлост немају будућност'', подсећа на ту мисао писац у уводу 
књиге и додаје: ''У периоду док су патријархални односи у нашем крају упорно одолевали новим вре-
менима, у златиборским сиротињским колибама рађали су се будући професори, инжењери, правни-
ци и доктори. Крај огњишта и уз гусле одрастају народни посланици, сенатори, ђенерали, деца наших 
сиромашних сељанки постајала су чувени доктори наука, професори универзитета и академици''...  
Биографије неких од њих, објављене у овом лексикону, преносимо у ''Златиборским вестима''.

Вељко Стаматовић креатор  
туристичког препорода општине
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У недељу 16. јуна у Јабла-
ници, најпространијем 
српском селу, одржан 

је 18. Сеоски вишебој, тра-
диционална манифестација 
која представља такмичење 
у старим занатима, вештина-
ма и спортовима.

Као и сваке године ова 
манифестација је имала бо-
гат културно - уметнички про-
грам, док су у спортском делу 
најбољи били: Урош Милиће-
вић у дисциплини скок у даљ, 
Стефан Петковић у бацању 
камена с рамена, Лазар Ћир-
ковић у превлачењу кличка, 
Небојша Вранић у дисципли-

ни скок у вис из места, а Ни-
кола Баковић у превлачењу 
руку у суножном ставу.

У трци коња најуспеш-
није је било грло Кристијана 
Радовића  док је екипа ''Ри-
башевина'' победила у прев-
лачењу конопца. У ручном 
стругању дубећом тестером 
прва је екипа у саставу Мића 
Радовић, Славиша Радовић 
и Борислав Јанковић, док је 
у престругивању тестером 
кладаром најбржа била еки-
па Владана и Николе Бакића.

У вучи на влаци коњском 
запрегом у једнопрегу нају-
спешније је било грло Гора-

на Дучића,  а у двопрегу пар 
Кристијана Радовића, док су 
у вучи на влаци воловском 
запрегом победили волови 
Милорада Анџића.

У оквиру Сеоског више-
боја одржавају се и Катран 
дани. Ове године катрани-
ца је потпаљена у петак 14. 
јуна. Катран дани чувају тра-
дицију процеса печења ка-
трана, који се производио у 
овом крају три века.

Манифестацији је прису-
ствовало око 3.000 посети-
лаца, мештана златиборских 
села, као и села из околине, 
али и знатижељних туриста 

који раније нису имали при-
лику да се упознају са тра-
диционалиним наслеђем 
овог краја. Посебно радује 
учешће младих, као такми-
чара и као посматрача, што  
показује да ће се ова тради-
ција успешно неговати и у 
будућности.

Организатор манифеста-
ције је Туристичко удружење 
Јабланица, уз помоћ Месне 
заједнице Јабланица, Тури-
стичке организације Злати-
бор, Културног центра Чаје-
тина и Комуналног јавног 
предузећа "Златибор". Покро-
витељ је општина Чајетина.

ДРУШТВО / СПОРТ

ТРАДИЦИОНАЛНА МАНИФЕСТАЦИЈА ЗЛАТИБОРСКОГ СЕЛА

Сеоски вишебој и Катран дани  
одржани у Јабланици
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Седамнаеста по реду 
''Полицијада'' свеча-
но је отворена 7. јуна 

на Краљевом тргу на Злати-
бору. Око 1.500 учесника из 
Србије, Црне Горе, Македо-
није, Словеније, Хрватске и 
БиХ такмичило се два дана у 
11 дисциплина. Организатор 
Полицијаде ''Златибор 2024.'' 
је Синдикат српске полиције.

Учеснике је поздравио 
Лазар Ранитовић, председ-
ник Синдиката српске по-
лиције, истакавши да син-
дикати овим показују да су 
отворена врата за све и да 
желе да укажу да полицијски 
посао нигде није лак.

– Доделили смо, пост-
хумно, највеће одликовање 
Синдиката српске полиције 
једном од оснивача синди-
ката који је прошле годи-

не трагично настрадао у 
саобраћајној незгоди. При-
знање смо уручили његовом 
сину који је пошао његовим 
стопама  и надамо се да ће 
бити човек и полицајац ка-
кав му је био отац. Имамо још 
две награде, једна од њих је 
за храброст и јунаштво. Пре 
неколико дана у Ужицу је ко-
лега Лазић од сигурне смрти 
спасао жену која је пала ис-
под аута, а возач је није ви-
део – рекао је Ранитовић.

Присутнима се обратила 
и шеф кабинета председни-
ка општине Чајетина Слађа-
на Вуловић, а такође поздра-
вили су их и представници 
синдиката Црне Горе и Репу-
блике Српске.

– У име председника 
општине Чајетина Милана Ста-
матовића и своје лично име 

пожелећу вам добородошлицу 
овде на Златибор. Драго нам 
је што можемо да подржимо 
овакву манифестацију, а пре 
свега драго нам је што годи-
нама уназад бирате Златибор 
као идеално место за одржа-
вање овог великог спортског 
догађаја. Ми марљиво годи-
нама улажемо у спортску ин-
фраструктуру и надамо се да 
испуњавамо комплетне усло-
ве за овај догађај – истакла је 
Слађана Вуловић.

– Велико нам је задовољ-
ство што је Синдикат српске 
полиције позвао нас и ми 
смо овде први пут. Надамо се 
да ћемо у наредном периоду 
остварити још бољу сарадњу 
на свим пословима који се 
тичу полицијског рада, како 
у БиХ тако и у Републици Ср-
бији и другим земљама реги-

она – рекао је Дарко Аврам 
из Синдиката полицијских 
службеника БиХ.

Саставни део "Полиција-
де" је и туристички обила-
зак наше планине, а ове го-
дине присутни су уживали у 
вожњи меандрима Увца, по-
сети Стопића пећини и Го-
стиљским водопадима, што 
је организовано у сарадњи 
са Туристичком организа-
цијом Златибор.

Подршку у организа-
цији манифестације дали су 
општина Чајетина, Туристич-
ка организација Златибор, 
''Златиборац'', пивара ''Хај-
некен'', Краљева вода, ре-
сторан ''Фламинго'' Београд, 
''Књаз Милош'', ''Ледена го-
лијска'', Штампарија Ники-
товић, Плеј бенд, Павловића 
бенд, МТС и многи други.

СПОРТСКЕ ИГРЕ ПОЛИЦИЈАЦА ИЗ ШЕСТ ДРЖАВА

На Златибору одржана  
17. ''Полицијада''

ДРУШТВО / СПОРТ
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На отвореном држав-
ном првенству ''Сер-
биа опен'' у Крушевцу 

Александар Радишић је за-
узео прво место у бацању 
чуња (Ф51) са резултатом 
33.00 метара, испред Фили-
па Граовца 32.66 и Владими-
ра Радоичића 28.21. Такми-
чење је било изузетно јако и 
неизвесно, по веома топлом 
времену које чуњашима не 
иде у прилог због лепка који 
користе за чуњ. 

Ово је била последња 
Радишићева провера пред 
предстојеће Параолим-
пијске игре у Паризу које 
крећу 28. августа ове године. 
О свом учешћу и оствареном 
резултату Радишић каже: 

– Задовољан сам освоје-
ном титулом првака државе. 
Остаје ми два месеца до по-
четка највеће спортске смо-
тре на свету и то време ћу 
искористити да се припре-
мим и избрусим форму, овде 
на Златибору, јер имамо нај-
боље услове и све што ми 
је потребно. Прошле годи-
не пред Светско првенство 
такође сам припреме одра-
дио на Златибору и освојио 
сам медаљу, тако да неће-
мо мењати нешто што је до-
бро и проверено. Надам се 
да ће и овог пута бити тако 
и да ћемо поново засијати у 
''граду светлости'' на Парао-
лимпијским играма.

Титула за Радишића  
на последњој провери пред Париз

ИЗДАВАЧ: Control Dizajn Studio, Ужице ГЛАВНИ И ОДГОВОРНИ УРЕДНИК: Огњен Симић
РЕДАКЦИЈА: Мирјана Ранковић Луковић, Данка Миловановић ШТАМПА: Графос, Ужице ТИРАЖ: 1.500 примерака

КОНТАКТ: 064 244 54 39, ctrl.dizajn@gmail.com
CIP -  Каталогизација у публикацији, Народна библиотека Србије, Београд, 352(497.11)

ЗЛАТИБОРСКЕ вести / главни и одговорни уредник Огњен Симић. - 2015,  бр. 1-     . - Ужице : Control Dizajn Studio, 2015-     
(Ужице : Графос). - 30 cm, ISSN 2406-2405 = Златиборске вести, COBISS.SR-ID 213942284
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Десети Xross Reli Хард 
Ендуро рели оправ-
дао је своју репутацију 

српског Хард Ендуро триле-
ра! После четири напорна 
дана интензивних и прашња-
вих вожњи кроз српске пла-
нине Златибор, Тару и Мокру 
Гору, Вејд Јанг из Јужноаф-
ричке републике однео је по-
беду и постао Xross шампион 
за 2024. годину. Xross Reli и 
Златибор по трећи пут били 
су домаћини ФИМ Хард Енду-
ро светског шампионата који 
је окупио око 250 возача из 
40 земаља. 

Ова спортска манифеста-
ција традиционално је отво-
рена мото дефилеом кроз 
центар Златибора. Први так-
мичарски дан била је среда, 
19. јун када су возачи савла-
давали Пролог, специјално 
направљен полигон са пре-
прекама у центру Златибо-
ра. Врућина и прашина која 
се подигла нису их спречи-
ли да покажу своје способ-
ности прелазећи моторима 
преко великих балвана, гума 
и камењара. Након ове ква-
лификационе рунде, Брита-
нац Мич Брајтмор заузео је 
највише постоље на подију-
му, на другом месту нашао се 
његов млађи брат Ештон, док 
је треће место припало Буга-
рину Теодору Кабакчијеву. 

У наредна три дана, од 20. 
до 22. јуна, пред возачима су 
биле трасе које су их водиле 
преко планина. Возачи, међу 
којима су били и они који се 
овим спортом баве профе-
сионално и налазе се у са-
мом светском врху, али и они 
којима је ово само хоби, били 

су подељени у четири кате-
горије - Про, Експерт, Хоби и 
Аматер. Свакога дана морали 
су да савладавају 100 кило-
метара дуге трасе на којима 
су их чекале природне пре-
преке. Трасе су се разликова-
ле у зависности од класе, па 
је тако пред возачима у Про 
класи била најтежа стаза, док 

је најлакше било Аматерима. 
Off-road трасе водиле су 

их кроз кањоне и камења-
ре, шуме, стрме узбрдице и 
низбрдице на којима су мо-
рали да гурају или спуштају 
своје моторе, што није било 
ни мало лако. Због сувог вре-
мена, возачи су били изузет-
но брзи, али та њихова брзи-
на подизале огромне облаке 
прашине. Осим тога, неза-
памћено висеке температуре 
узеле су свој данак, па су се 
возачи брзо умарали и кори-
стили сваку прилику да мало 
предахну у некој хладови-
ни. О томе колико је била не-
извесна борба која се међу 
њима водила најбоље гово-
ри податак да је свакога дана 
кроз циљ први пролазио дру-
ги возач. 

Но ипак, када су сабра-
на времена после три дана 
релија, као Xross шампион 
крунисан је Вејд Јанг ина-
че миљеник српске публи-
ке. Ово није први пут да Јанг 
тријумфује на овој трци где 
се на највише победничко 
постоље попео и 2018. и 2019. 
године. 

- Срећан сам због побе-
де, овај тријумф буди успоме-
не мојих претходних победа 
на Xross-у, због чега сам по-
себно задовљан. Трка је била 
прилично тешка, највише 
због врућине. Док смо возили 
кроз кањоне и долине готово 
да није било ветра. Све то је 
било изузетно исцрпљујуће 
и за тело и за ум. Ипак, тру-
дио сам се да одржим темпо 
током сва три дана и на крају 
је то уродило плодом - про-
коментарисао је Јанг након 
проласка кроз циљ. 

Место вице-шампиона 
припало је Теодору Кабак-
чијеву, док је на трећем ме-
сту био Аустријанац Мајкл 
Вокнер. Када је реч о осалим 
класама, у Експерту је тријум-
фовао Румун Сергиу Греку, у 

Хоби класи најбоља је била 
Словакиња Тјаша Фифер, 
док је међу Аматерима побе-
ду однео 17-годишњи Словак 
Тај Каро. 

Ове године на подијуму у 
Хоби класи нашао се и један 
такмичар из Србије - Живо-
мир Бјелић. 

О трци имам да кажем 
само лепе ствари. Будући да 
сам ја са Златибора, најза-
нимљивије ми је било да во-
зим трасе које до сада нисам 
возио. То што сам локалац 
није била нека предност зато 
што је већина траса ове годи-
не била потпуно нова. Мени 
врућина није представљала 
проблем, јер су трасе за моју 
класу углавном ишле преко 
врхова планина где је ипак 
помало дувао ветар и рас-
хлађивао нас - рекао је Бјелић 
након освојеног трећег места. 

И остали возачи, баш као 
и промотер светског шампи-
оната имају само речи хвале 
за организацију овог релија 
на Златибору. Од госто-
примљивости, одличне хра-
не, па све до прелепих при-
родних предела у којима су 
уживали, али и оних непри-
ступачних који су их намучи-
ли - баш све им се допало и 
већину њих радује повратак у 
Србију и наредне године. 

Xross тим се захваљује 
Општини Чајетина, Тури-
стичкој организацији Злати-
бор, Туристичко рекреатив-
ном комплексу Златибор, КЈП 
"Златибор" и осталим пар-
тнерима и спонзорима чија 
свесрдна помоћ је омогућила 
да се овај спортски догађај 
организује. 

Светски хард ендуро шампионат 
по трећи пут на Златибору: 

ОДРЖАН 10. XROSS RELI
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